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ORG.0002.1.2023.KS 

PROTOKÓŁ Nr XLVII/2023 

z obrad sesji Rady Miasta Mława 

odbytej w dniu 10 lutego 2023 r. 

odbytej w Miejskim Domu Kultury  

w Mławie 

Obrady czterdziestej siódmej zwyczajnej sesji Rady Miasta otworzył Przewodniczący Rady 

Miasta LECH PREJS o godzinie 13:00. 

Podziękował za przyjęcie zaproszenia przez Pana Marszałka Adama Struzika. Przywitał 

Adama Struzika Marszałka Województwa Mazowieckiego, Konrada Wojnarowskiego 

Radnego Marszałka Województwa Mazowieckiego, Marcina Wajdę Dyrektora 

Departamentu Regionalnego i Funduszy Europejskich oraz Tomasza Dąbrowskiego Dyrektora 

ds. inwestycji z Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Przywitał serdecznie Radnych, Burmistrza Miasta Mława Sławomira Kowalewskiego, 

Sekretarza Miasta Magdalenę Cecelską, naczelników wydziałów, przewodniczących 

zarządów osiedli oraz mieszkańców miasta.  

Ad pkt 2. 

Przewodniczący Rady Miasta LECH PREJS stwierdził na podstawie listy obecności,  

że na sali jest quorum (18 radnych) władne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad pkt 3. 

Przewodniczący Rady Miasta na Sekretarza Obrad zgłosił radnego Janusza Wojnarowskiego. 

Radny Janusz Wojnarowski wyraził zgodę. 

Ponieważ innych kandydatur nie zgłoszono w wyniku jawnego głosowania (19 głosami za, 

jednogłośnie) Sekretarzem Obrad XLVII sesji Rady Miasta został wybrany radny JANUSZ 

WOJNAROWSKI. 

Ad pkt 4. 

Przewodniczący Rady Miasta LECH PREJS zapytał, czy są uwagi do porządku obrad? 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wybór Sekretarza Obrad. 

4. Uwagi do porządku Obrad.  

5. Wystąpienie Marszałka Województwa Mazowieckiego. 

6. Przekazanie na ręce Burmistrza Miasta podziękowania dla Miasta Mława za realizację 

wspólnego działania na rzecz społeczności lokalnych i regionalnych w zakresie 

udzielania pomocy osobom pokrzywdzonym przestępstwem oraz członkom ich rodzin,  

a także świadkom i osobom im najbliższym. 

7. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miasta odbytej w dniu 20 grudnia 2022 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Aneksu nr 3 do umowy Nr 2/MZDW/16 z dnia 5 

sierpnia 2016 r. w sprawie współdziałania pomiędzy Województwem Mazowieckim  

a Miastem Mława w ramach zadania pn. „Budowa zachodniej obwodnicy  Mławy – 

odcinek między ulicą Gdyńską a nowoprojektowaną drogą krajową S7”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mławskiemu. 
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12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu będącą podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. 

13. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez Miasto Mława za rok 2022. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania zasiłku celowego w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej  w formie posiłku, albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 

Seniorów” dla Miasta Mława na rok 2023. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych oraz odbierania odpadów 

komunalnych. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2023-2028. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla obszaru Miasta Mława”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienie do opracowania Miejskiego Planu Adaptacji 

do zmian klimatu. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  

22. Podjęcie uchwał w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej. (trzy uchwały) 

23. Informacja o wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Muzeum Ziemi 

Zawkrzeńskiej. 

25. Podjęcie w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Mława. 

26. Sprawozdanie z prac Komisji Rady Miasta za 2022 r. 

27. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji w dniu  

20 grudnia 2022 r. 

28. Informacja Burmistrza Miasta Mława z działalności za okres między sesjami. 

29. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

30. Zamknięcie obrad sesji Rady Miasta. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Poprosił o zdjęcie z porządku obrad w punkcie nr 22 podjęcia uchwały w sprawie 

sprzedaży nieruchomości komunalnej – ul. Batalionów Chłopskich.   

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

przegłosowała zaproponowaną zmianę.  

Ad pkt 5. 

Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta 
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Poinformował, że na prośbę Rady Miasta zaprosiliśmy na Sesję pana Marszałka 

Adama Struzika, aby naświetlił nam sprawę zachodniej obwodnicy oraz sprawę środków 

unijnych preferencyjnych dla Mazowsza. 

Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Powiedział, że w dniu dzisiejszym towarzyszy mu dyrektor Marcin Wajda  

z Departamentu Rozwoju Regionalnego i Funduszy Europejskich oraz pan wicedyrektor 

Tomasz Dąbrowski z Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. Podziękował  

za zaproszenie i zmianę terminu Sesji na dziś. Powiedział, że zarówno w kwestii zachodniej 

obwodnicy Mławy oraz dostępu do środków europejskich narosło szereg nieporozumień. 

Powiedział, że odpowie na wszystkie pytania. Zaznaczył, że wszyscy zmagamy się z tym 

wyzwaniem około 15 lat. Przypomniał, że ta historia jest skomplikowana. Pierwsze założenia  

i projekty przygotowywało miasto Mława. W 2015 roku doszło do zmiany koncepcji  

i samorząd województwa przejął na siebie obowiązek zaprojektowania obwodnicy. 

Powiedział, że dziś jesteśmy na końcu drogi i ma nadzieję, że w tym roku ogłosimy przetarg  

na budowę. Jest to duże wyzwanie pod względem finansowym – około 160 mln zł. Mamy 

zabezpieczone środki finansowe na ten cel. Jesteśmy w pełni zabezpieczeni finansowo. Jeśli 

chodzi o szczegóły realizacji tej inwestycji to przedstawi je pan Dąbrowski.  

Natomiast jeśli chodzi o fundusze europejskie na Mazowszu to w wyniku naszych 

działań udało się podzielić statystycznie województwo mazowieckiego i dzięki temu udało się 

uratować 1,5 mld euro. Dzięki temu udało nam się wyodrębnić region lepiej rozwinięty – 

Warszawę i 9 otaczających powiatów. Pozostała część województwa, również powiat 

mławski jest traktowana jako region słabiej rozwinięty. Tutaj dofinansowanie do inwestycji 

może sięgać do 85 %. Jest to duży sukces województwa mazowieckiego. Zaznaczył, że 

Mława nie była pomijana i wykluczona ze wsparcia unijnego. To co pojawiło się w przestrzeni 

publicznej wynika albo z niezrozumienia albo z niedoczytania szczegółów programu 

regionalnego. Mława w dokumentach strategicznych rozwoju kraju jest traktowana jako 

ośrodek wzrostu. Jest to dzięki decyzjom sprzed kilkunastu lat o lokalizacji koncernu LG 

Electronics. To przyczyniło się do pozytywnej decyzji. Miasto Mława nie jest wykluczone. 

Dodał, że w tej chwili pan dyrektor Dąbrowski przedstawi szczegóły. 

Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta Mława 

Zaznaczył, że miał na myśli fundusze unijne preferencyjne dla Mazowsza gdzie Mławy 

nie ma.  

Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Powiedział, że nie ma żadnych preferencyjnych funduszy dla Mazowsza. Mazowsze 

jest traktowane jak inne regiony. Należy jednak zaznaczyć, że w procesie negocjacyjnym 

udało się odseparować region metropolitalny. Trzeba stratować w konkursach i starać się 

zdobywać wnioski.  

Tomasz Dąbrowski Zastępca Dyrektora ds. Inwestycji Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich 

Przedstawił prezentację „Budowa zachodniej obwodnicy Mławy odcinek między 

ulicą Gdyńską a nowoprojektowaną drogą krajową s7”. Wydruk prezentacji stanowi załącznik 

do protokołu. Przedstawił plan orientacyjny i powiedział, że było kilka koncepcji. Ta 

koncepcja, która znajduje się na planach orientacyjnych jest koncepcją ostateczną. 

Przedstawił parametry techniczne: długość - 8388 m, kategoria obciążenia ruchem 

obwodnicy - KR5 czyli bardzo duża nośność, liczba pasów ruchu – 2 m, szerokość pobocza - 

min. 1,50 m, szerokość pasa ruchu - 3.50 m, szerokość chodnika - min. 1.50 m, szerokość ścieżki 
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- min. 2.00 m, obiekty inżynierskie - most nad rzeką Seracz o rozpiętości przęsła mostu w osiach 

podparcia 26,49m, 6 skrzyżowań typu rondo, 2 skrzyżowania skanalizowane, koszt 180 – 200 

mln. Powiedział, że podstawowe roboty to budowa głównego ciągu wraz ze skrzyżowaniami 

i wszystkimi elementami związanymi z tą infrastrukturą. Poinformował, że zaczęliśmy w 2017 

roku i mamy 9 aneksów do dokumentacji. W ramach dokumentacji wykonywaliśmy decyzję  

o środowiskowych uwarunkowaniach, pozwolenia wodnoprawne i ostatnia decyzja, która 

jest dla nas najważniejsza, to decyzja ZRID. Powiedział, że jesteśmy na takim etapie, że biuro 

projektowe realizuje już projekt wykonawczy. Oprócz ZRID realizowany jest już projekt gotowy 

na budowę.  Dodał, że bardzo ważną kwestią jest odstępstwo od warunków technicznych 

ponieważ tak duża liczba skrzyżowań na takim odcinku wymaga odstępstwa ministra 

infrastruktury od  przepisów. Mieliśmy tereny kolejowe i przez te tereny kolejowe też musieliśmy 

wystąpić o takie odstępstwa. Takie odstępstwa otrzymaliśmy 25 lipca 2022 roku. Bardzo dużo 

kontrowersji wynikało z tego, że nie byliśmy jedynym zarządcą drogi, który odpowiadał  

za to zadanie, ponieważ była też Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad. 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad miała z nami kontakt w dwóch miejscach – 

pierwsze to trasa s7. Drugie to była trasa nr 7. Finalnie 6 czerwca 2022 roku złożyliśmy wniosek 

na decyzję ZRID. Ten wniosek aktualnie znajduje się w urzędzie wojewódzkim. Liczba działek 

które dzielimy to 219, 185 działek ograniczamy, czyli na tych działkach wykonujemy prace, 

które nie wymagają wykupu, ale na przykład przenosimy energetykę albo teletechnikę. 

Liczba działek lub część podlegająca wykupom to 236. Powiedział, że aktualny stan wygląda 

tak, jesteśmy na bardzo dobrej drodze, aby uzyskać ten ZRID w marcu 2023 roku.  

Wystąpiliśmy do zarządu województwa o zabezpieczenie środków. W tym roku mamy zamiar 

zrobić badanie geotechniczne, badanie archeologiczne, wypłacimy odszkodowanie  

za wszystkie grunty oraz planujemy wszcząć procedurę na wybór wykonawcy i mamy 

nadzieję że uda nam się wejść na budowę. 9 stycznia wystąpiliśmy na zarząd o środki 

finansowe na ten cel - 80 mln zł naszych zabezpieczonych środków. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Powitał Marszałka Adama Struzika, Radnego oraz Panów Dyrektorów. Podziękował  

za spotkanie i za to że możemy zapoznać się z prezentacją. Powiedział, że pierwsze pismo 

kierował w roku 2007 w sprawie podjęcia działań odnośnie budowy zachodniej obwodnicy 

Mławy. Perspektywa przed nami jest niepewna. Nie ma jednoznacznie napisane kiedy będzie 

wyłoniony wykonawca oraz podpisana umowa. Dopiero będzie wiadomo jaka jest wartość 

inwestycji. Powiedział, że był czas, kiedy dziękował panu Marszałkowi za kluczowe decyzje. 

Umowa między Marszałkiem, a GDDKiA została podpisana w 2015 roku. Pan dyrektor  

w prezentacji przedstawił uwarunkowania dla których nie dało się wybudować tego 

łącznika. Nie mamy tego połączenia, jednak podziękował Marszałkowi za decyzję  

o skorygowaniu - wydłużeniu drogi aby skomunikować bezpośrednio z trasą S7. Dla nas 

realizacja tej inwestycji jest bardzo ważna. Mamy 2023 rok i nie wiemy kiedy ta inwestycja 

będzie rozpoczęta. Zaznaczył, że od 5 lat mamy zabezpieczone w budżecie 150 tys. zł  

i jesteśmy gotowi wywiązać się z porozumienia. W 2022 wygasło porozumienie. W styczniu 

2023 roku przyszedł do nas aneks i jest uchwała w sprawie zabezpieczenia tych środków. 

Powiedział, że konkretny wariant został wybrany w 2017 roku i mówimy o nim. Pracujemy  

na nim i nie koliduje on z ogródkami działkowymi ani z domami. Jest to bardzo ważne. 

Podkreślił się, że cieszy się, że do nadzorowania tej inwestycji pan Marszałek oddelegował 

pana Dąbrowskiego. Rada techniczna która odbyła się 12 lutego 2021 roku otworzyła nam 

inne perspektywy. Konsekwencja była taka, że samorządowcy mogli składać swoje uwagi 

dzięki otwartości pana Dąbrowskiego. W maju 2021 roku odbyliśmy z panem Marszałkiem 

spotkanie gdzie nasze wnioski zostały zaakceptowane. Ta droga ma ogromne znaczenie dla 
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nas. Będzie ona sprzyjała rozwojowi. Mława ma duże wskaźniki rozwoju gospodarczego  

i to wciąż się rozwija. Jakiekolwiek problemy i opóźnienia z budową zachodniej obwodnicy 

Mławy są dla nas irytujące. Tysiące pojazdów przejeżdża przez środek miasta. Na wyjazdach 

z miasta korki są bardzo duże. Dziś jest to niedopuszczalne. Jednym z argumentów dla których 

Pan Marszałek zgodził się w 2015 roku na wybudowanie tego łącznika było bezpieczeństwo. 

Zaapelował, aby wszyscy dołożyli wszelkich starań, aby ta droga jak najszybciej powstała. 

Szacowana wartość inwestycji to od 180 do 200 mln zł. Jeśli kwota tego zdania będzie 

większa to na pewno pan Marszałek sobie z tym poradzi. Najistotniejszą kwestią jest to kiedy 

będzie zorganizowany przetarg. Podziękował Marszałkowi za te kluczowe decyzje  

i za zaangażowanie na rzecz tej inwestycji. Zaznaczył, że razem z radnymi zarządzają 

miastem od 17 lat i bardzo zależy im na  rozwoju miasta. Powiedział, że żyje ze świadomością, 

ze jego poprzednicy robili wszystko, żeby w naszym mieście żyło się jak najlepiej. Cieszy się,  

że należy do grona osób, które mają w to swój wkład. 

Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Powiedział, że jest radnym województwa od 1998 roku, również radnym powiatu 

mławskiego i ziemi mławskiej a od 21 lat jest marszałkiem tego województwa. Zapewnił,  

że zachodnia obwodnica Mławy zawsze jest na jednym z najważniejszych, czołowych miejsc. 

Zaznaczył, że nie można błyskawicznie zrealizować takiego przedsięwzięcia. To wymaga 

bardzo wielu spraw proceduralnych. Powiedział, że prace zaczynaliśmy wszyscy wspólnie 

razem najpierw miasto Mława, później samorząd województwa przejął ten projekt. Dziś warto 

myśleć o przyszłości, a nie ekscytować się przeszłością. Zaapelował, abyśmy myśleli  

do przodu. Dodał, że cała inwestycja potrwa około 3 lat. Jest to wielkie wyzwanie. Radni 

Sejmiku, muszą podjąć decyzję o tym, żeby 200 mln przeznaczyć na określoną inwestycję 

drogową o długości 8,5 km, to jest naprawdę decyzja całego sejmiku. Podkreślił rolę 

radnego sejmiku Konrada Wojnarowskiego. Dodał, że on cały czas zbiega o to, żeby  

to finansowanie się znalazło. To czy to będzie finansowane w ramach polski wschodniej  

czy w ramach programu fundusze europejskie dla Mazowsza to się jeszcze okaże.  

Zabezpieczamy obie ewentualności. Jeśli nie zdołamy spozycjonować tych inwestycji  

w Polsce wschodniej to oczywiście będziemy ją realizowali przy wsparciu środków 

europejskich w programie regionalnym. Uspokoił i zapewnił, że to finansowanie będzie. 

Zadeklarował, że w tym roku ogłosimy przetarg na realizację tej inwestycji. 

Radny Michał Pol 

Zaznaczył, że mamy tutaj na sali wieloletnich samorządowców, jest Pan Marszałek, 

Pan Burmistrz, są Radni Miasta. Zapytał dlaczego prace nad budową obwodnicy zachodniej, 

nie były spójne, równoczesne i zsynchronizowane z budową drogi ekspresowej S7? Dodał,  

że dziś jadąc z Warszawy do Gdańska i z Gdańska do Warszawy mijamy wiadukty i zjazdy 

przegotowane pod zachodnią obwodnice naszego miasta. Póki co te zjazdy prowadzą  

w pola donikąd. Zaznaczył, że jedyną teraz rewelacją medialną jest spór o zachodnią 

obwodnicę. Powiedział, że można by było tego uniknąć gdyby słuchać głosu mieszkańców 

naszego miasta i powiatu. 

Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Wyjaśnił, że inwestycje liniowe o takim rozmiarze  są kosztowne i wymagające wielu 

uzgodnień. O tych trudnościach powie pan dyrektor Dąbrowski. Zaznaczył, że tu nie było 

niczyjej złej woli. Są to wyzwania dotyczące dialogu między tymi dwoma podmiotami, 

generalną dyrekcją, samorządem województwa a naszą wyspecjalizowaną jednostką 

mazowiecki zarządem dróg wojewódzkich. Są to też kwestie finansowe. Finansowanie 

zaczyna się z drugiej strony kiedy mamy gotowe projekty. Nie można finansować, umieścić  

w budżecie czegoś co jest wizją, co jest planem, nawet umową, ale jest przyszłością. 

Powiedział, że zdaje sobie sprawę z tego, że społeczeństwo jest zniecierpliwione tym faktem, 
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ale podobnie jest w wielu innych miejscach w których administracja rządowa, która nie jest 

obarczona żadną odpowiedzialnością, że tak się dzieje buduje tak, że ma swój konkretny cel. 

Powiedział, że musimy się dostosowywać do ich decyzji ponieważ jest to budowa 

towarzysząca.  

Tomasz Dąbrowski Zastępca Dyrektora ds. Inwestycji Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich 

Nawiązał do słów Pana Marszałka i powiedział, że główna linia dróg w Polsce  

to są drogi Generalnej Dyrekcji Drogi Krajowych i Autostrad - autostrady i drogi ekspresowe  

i po kolei drogi krajowe. To Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad ustala gdzie 

będą węzły. Bardzo często są to tego konsekwencje, bo są sytuacje które my mamy  

są zbudowane węzły do których nie ma jeszcze dojazdu. To jest normalna rzecz dlatego,  

że nie MZDW decyduje o takich węzłach, a koszt takiego węzła to 40 – 50 mln. MZDW się 

potem do takiego węzła dopina. Dodał, że doszła jeszcze forma projektuj i buduj, którą ma 

GDDKiA, która w trakcie realizacji jeszcze może dokonywać zmian. To znaczy, że nawet jak 

jest on budowany to były wprowadzane zmiany, które miały wpływ na dokumentację. Jeśli 

chodzi o węzeł Modła to GDDKiA dokładnie 2 tygodnie temu złożyła go na pozwolenie  

na użytkowanie. MZDW jest zarządcą niższej kategorii. Powiedział, że jeżeli chodzi o ten zarzut, 

że nie było koordynacji to jest wręcz przeciwnie – koordynacja była na bardzo wysokim 

poziomie. Powiedział, że zdaje sobie sprawę, że nie jest to proces prosty. Zaznaczył, że 3 – 4 

lata koordynacji to i tak krótko.  

Radny Marek Kiełbiński 

Powiedział, że należy patrzeć w przyszłość, nie analizować. Zaznaczył, że komplikacji 

które spotkały miasto Mława w realizacji tej inwestycji było wiele. Zapytał o możliwy 

harmonogram czy terminarz inwestycji, którą Pan Marszałek nam teraz zapowiada. 

Powiedział, że jest to bardzo dobra nowina i będzie to bardzo dobrze przyjęte w naszym 

mieście, ale też w powiecie. Czy jest możliwe teraz zaprezentowanie jakiegoś 

harmonogramu? Jak już usłyszeliśmy inwestycja ma trwać 3 lata. Czy w roku w 2023 zostanie 

ogłoszony przetarg? Czy zostanie rozpoczęta ta inwestycja? 

Tomasz Dąbrowski Zastępca Dyrektora ds. Inwestycji Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich 

Poinformował, że od 6 czerwca 2022 roku jesteśmy z wnioskiem ZRID w urzędzie 

wojewódzkim. Uzupełnione są wszystkie braki, biuro projektowe składa ostateczną wersję 

dokumentacji i do końca marca br. powinniśmy uzyskać ZRID. Pierwszym ważnym aspektem 

jest to, że mieszkańcy zostali poinformowani o tym fakcie. Powiedział, że nie wierzy że chociaż 

jedna osoba się nie odwoła.  Poprosił o wsparcie urzędu, aby zaprosić na rozmowę 

właścicieli działek i wytłumaczyć  im w jakim celu będą wykorzystane grunty. W tym 

momencie decyzja ma rygor natychmiastowej wykonalności i możemy budować, ale cała 

dokumentacja trafia jeszcze do ministra infrastruktury, który analizuje odwołanie. Ważne, aby 

utrzymać rygor natychmiastowej wykonalności, żebyśmy mogli budować. Dodatkowo 

będziemy musieli wykonać rozpoznanie archeologiczne. Jest to narzucone decyzją 

konserwatora. Przewidujemy, że wszystkie procedury związane z odwołaniami  

i informowaniem mieszkańców będą procedowane do października br. Od września 

będziemy przygotowywać dokumentację na przetarg. Będziemy chcieli żeby w tym czasie 

część odszkodowań było już wypłaconych. Dodał, że jest zarezerwowana dodatkowa pula 

pieniędzy na odszkodowania na terenie województwa mazowieckiego. Poinformował,  

że procedura tak dużej inwestycji wiąże się z tym, że będzie mnóstwo wykonawców. 

Zakładamy więc, że przetarg potrwa około 2 – 3 miesięcy. Może uda się w listopadzie wybrać 

wykonawcę i w nowym roku zacząć realizację inwestycji. Taki harmonogram jest realny. 

Powiedział, że na tę chwilę najważniejsze jest to, aby mieszkańcy nie odwołali się od decyzji. 
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Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Zaznaczył, że odwołanie mieszkańców nie uniemożliwiają budowy. Ale atmosfera jest 

wtedy o wiele gorsza. Poprosił władze miasta o pomoc, jeśli powstaną jakieś wątpliwości. 

Dodał, że rola samorządu będzie bardzo duża. Zaznaczył, że dzisiaj rynek budowalny jest 

bardzo niestabilny. Ceny rosną i spadają. Może w ciągu roku nastąpi stabilizacja cen na 

rynku budowalnym. Zadeklarował, że chce rozpocząć przetarg i rozpocząć tą inwestycję 

jeszcze w tym roku. 

Radny Filip Kowalczyk 

Odniósł się do sfery finansowej. Powiedział, że mamy tutaj 80 mln. Zapytał czy jest jakiś 

kosztorys na wykonanie tej drogi? Bo mamy tutaj 180 – 200 mln. Zaznaczył, że w naszym 

okręgu jak budowaliśmy etap Alei Św. Wojciecha to cena za km wyniosła 30 mln. Zapytał  

co by się zdarzyło jeżeli ta kwota będzie dużo wyższa? Czy mamy jakąś alternatywę  

na ściągniecie tych środków? Co rynek pokaże w ciągu całego roku to zobaczymy. Zapytał 

co będzie jeżeli tego ZRIDu w marcu nie dostaniemy? Czy wtedy procedura znacząco się 

wydłuży? 

Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Poinformował, że mamy zarezerwowane środki w programie regionalnym dla 

Mazowsza. 80 mln to jest udział nasz, polskiej strony i udział województwa. Dodał,  

że będziemy dążyli żeby tych własnych pieniędzy w stosunku do tych unijnych było jak 

najmniej. Uspokoił, że pieniądze na tą inwestycję są zabezpieczone, spozycjonowane  

w funduszach europejskich i też naszych. Poinformował, że jeśli chodzi o ZRID, czyli zezwolenie 

na inwestycję drogową, to znajduje się ona w urzędzie wojewódzkim u pana wojewody. 

Zaznaczył, że to nie jest kwestia dobrej czy złej woli – to są po prostu procedury. Dodał,  

że liczymy, że w marcu otrzymamy ZRID. Jeśli nie, to w kwietniu. Powiedział, że jesteśmy 

optymistami. 

Radna Wioletta Błaszkiewicz 

Podziękowała Panu Marszałkowi za przyjazd, poświęcony czas i wyjaśnienie tej całej 

procedury wybudowania zachodniej obwodnicy. Wie, że ta procedura jest długotrwała. 

Powiedziała, że ma pytanie do Pana Burmistrza.  Zaznaczyła, Że Pan Burmistrz przez kilka lat 

przedstawiał mieszkańcom, że to jest wina Pana Marszałka i Województwa Mazowieckiego. 

Powiedziała, że jest zawiedziona tym, że Pan Burmistrz przez 15 lat wprowadzał mieszkańców 

w błąd. Powiedziała, że Pan Burmistrz powinien wspomóc urząd marszałkowski w wykupie 

tych działek. Żeby odwołań było jak najmniej i żeby mieszkańcy jak najszybciej mogli cieszyć 

się z tej obwodnicy. 

Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta Mława 

Zaznaczył, że wolałby póki są goście, nie dyskutować o naszych wewnętrznych 

sprawach. Chcemy uzyskać informacje od Pana Marszałka, a potem w sprawach różnych 

będziemy dyskutować.  

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Podziękował Pani Radnej za zadane pytanie. Powiedział, że inwestycja jest inwestycją 

Marszałka Województwa Mazowieckiego. To sejmik ją finansuje, nie Burmistrz Mławy.  

W związku z tym wszelkie konsekwencje ponosi inwestor, a nie Burmistrz. Zaznaczył, że jest 

przekonany, że jemu zależy bardziej na wybudowaniu tej obwodnicy niż Panu Marszałkowi. 

My doświadczamy tych problemów. Powiedział, że ze swej strony zrobił wszystko, aby  

ta inwestycja była realizowana. Dodał, że kilka lat temu nie słuchano wniosków Burmistrza 
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miasta Mława na to, żeby zachodnia obwodnica była połączona inaczej. Ul. Gdyńska była 

połączona z zachodnią obwodnicą. Przez kilka lat nie była uwzględniana prośba Burmistrza 

żeby były wybudowane ścieżki w ciągu zachodniej obwodnicy miasta Mława. Przez kilka lat 

nie uwzględniano przepustów technologicznych pod przebiegiem zachodniej obwodnicy 

miasta Mława i to dlatego zostały ucięte kolektory sanitarne za przebiegiem zachodniej 

obwodnicy miasta Mława. Powiedział, że dziś możemy mówić o ogromnym sukcesie władz 

Mławy, że parametry są takie jak wnioskowaliśmy. Zaznaczył, że Pan Marszałek wyraził  

na to zgodę, ale po wielu latach. Odniósł się do wypowiedzi  pana dyrektora Tomasza 

Dąbrowskiego, który mówił o opóźnieniu w projektowaniu dokumentacji.  Powiedział, że 2017 

roku została podpisana umowa między mazowieckim zarządem dróg wojewódzkich  

i mostami Katowice na opracowanie dokumentacji. Pan dyrektor mówił o kilku latach 

opóźnienia. Dodał, że rozumie, że po drodze było dużo problemów, ale obarczanie 

Burmistrza Mławy odpowiedzialnością za opóźnienia jest przesadą. Poinformował, że jest to 

ogromny sukces, że projektowana jest taka obwodnica o jaką nam chodzi. Zaznaczył, że już 

słyszeliśmy, że na przełomie I i II kwartału 2022 roku będzie ogłoszony przetarg na budowę 

zachodniej obwodnicy miasta Mława. Do dziś nie mamy konkretnej odpowiedzi. Mamy 

obietnicę. Dodał, że dziś będziemy się angażowali w to, aby namówić mieszkańców  

i będziemy popierali, aby otrzymali należnej wysokości odszkodowania, aby nie byli 

skrzywdzeni, że samorząd województwa mazowieckiego będzie budował drogę 

wojewódzką. Nie będziemy proponowali niższych odszkodowań. Poinformował, że możemy 

zorganizować spotkanie z tymi mieszkańcami, ale im należy się godziwe odszkodowanie  

za grunty, które będą zajęte pod tą drogę. Zaznaczył, że od 5 lat rezerwujemy w budżecie 

pieniądze na to, aby wywiązać się z naszego porozumienia. Póki co nie ma żadnej gwarancji, 

że w roku 2023 po tych okolicznościach, które Pan Marszałek przedstawił będzie ogłoszony 

przetarg czy inwestycja będzie rozpoczęta. Nie ma takiej gwarancji i Pan Marszałek nie jest  

w stanie zapewnić mieszkańców Mławy i nas tu obecnych o tym że inwestycja będzie 

rozpoczęta. 

Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Powiedział, że nie wie czy Panu Burmistrzowi zależy żeby się udało, czy żeby się nie 

udało? Odniósł się do słów Pana Burmistrza, że właścicielom należą się słuszne odszkodowani 

i powiedział, że jego zdaniem też i zaznaczył, że już 150 tys. zapłacono. Dodał, że jeżeli 

władze Mławy uznają, że należy te pieniądze przelać to tak się stanie. Zaapelował, abyśmy 

myśleli do przodu. Powiedział, że Burmistrz budowanie autorytetu na walce o obwodnicę 

powinien już zakończyć. Powinniśmy zrobić wszystko, żeby ją zbudować. Powiedział, że nie 

może dać 100 % gwarancji – jest tyle różnych sytuacji, które ciężko przewidzieć. 

Poinformował, że jesteśmy pełni dobrej woli i zrobimy wszystko, żeby tą inwestycję rozpocząć 

w tym roku. Zaproponował, aby zakończyć ten temat i dać szansę powiedzenia w drugim 

temacie, który też tu krąży w mediach, że Mława czy jest wyłączona ze środków 

europejskich. Powiedział, że jego zdaniem zależy mu tak samo na powstaniu obwodnicy jak  

i Burmistrzowi. Dodał, że zleży mu tak samo na sukcesie tej ziemi, żeby się rozwijała jak 

najlepiej. Uzupełnił, że swoją pracą i życiem udowodnił, że tak jest. Zaznaczył, że Burmistrz 

cały czas personalizuje i mówi, że to marszałek ma zbudować. Powiedział, że to jest 

samorząd województwa i to jest wspólnota i będziemy budować tą obwodnicę razem. 

Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta 

Powiedział, aby nie dziwić naszym gorzkim słowom czy też niecierpliwością. Zaznaczył, 

że czekamy długo na tą obwodnicę i dla nas jest ona bardzo ważna. Jeśli już Pan Marszałek 

do nas przyjechał to chcielibyśmy usłyszeć konkrety czyli przede wszystkim kiedy zostanie 
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wyłoniony wykonawca. Nasze trudne pytania z tego wynikają przede wszystkim z tego, że nie 

wiemy kiedy ta obwodnica powstanie. 

Radny Marcin Burchacki 

Podziękował panu Marszałkowi za przybycie na Sesję. Przyznał, że był jednym  

z głównych inicjatorów zaproszenia na sesję przedstawicieli samorządu województwa 

mazowieckiego. Żebyśmy mogli zadawać pytania i usłyszeć odpowiedzi na interesujące 

tematy. Zgodził się z Panem Przewodniczącym i zaznaczył, że nie jest teraz czas na robienie 

sobie wyrzutów z przeszłości. Zapytał czy dobrze rozumie, że ta inwestycja to nie jest 

inwestycja samorządu województwa tyko samorząd ją realizuje? Zaznaczył, że jest to 

inwestycja miejska a samorząd województwa przejął na siebie ciężar jej realizacji. Podkreślił, 

że nie ma złej woli, aby ta obwodnica powstała. Samorząd województwa na zasadzie 

pomocniczości, pomaga mniejszemu samorządowi, żeby tę ważną inwestycję wybudować 

za co bardzo serdecznie dziękujemy. Powiedział, że jak Pan Marszałek ma problemy 

proceduralne u wojewody, u przedstawiciela rządu to nie mówi, że coś jest robione tam 

złośliwe tylko takie są procedury. Usłyszeliśmy, że samorząd województwa nie ma na celu 

specjalnie opóźniać powstanie tej inwestycji. Dodał, że ma nadzieję, że po tej wizycie na tej 

sali nie będzie małostkowości i już nie będzie padało, że Pan Marszałek specjalnie opóźnia. 

Powiedział, że Radni pozwolą sobie kontaktować się bezpośrednio z panem dyrektorem 

Dąbrowskim i będzie to dobry kanał komunikacji z naszym kolegą Radnym Wojewódzkim, 

żeby też mieć informacje z pierwsze ręki. Uzupełnił, że informacje przekazywane przez stronę 

urzędu na tej sali nie do końca pokrywały się z rzeczywistością. Zaapelował - idźmy do przodu 

i patrzmy w przyszłość. Na koniec powiedział, że ma nadzieję, że samorząd województwa  

mazowieckiego razem z miastem Mławą pomyślnie zrealizuje tę bardzo potrzebą inwestycję.  

Radny Arkadiusz Dłubisz 

Powiedział, że pozwoli sobie zabrać głos i wykorzystać ten moment że Pan Marszałek 

zechciał tu przyjechać i jest mu za to wdzięczny. Zaznaczył, że dziesiątki razy rozmawialiśmy 

na temat zachodniej obwodnicy na sesjach tej rady miasta. Powiedział, że wielokrotnie 

zabierał głos w tym temacie i krytykował Marszałka i samorząd województwa za niewiele 

robienie w tym temacie. Zaznaczył, że Mława liczy 35 tys. ludzi i leży w granicach 

województwa mazowieckiego, cały czas. Mamy takie przekonanie, że jesteśmy pomijani  

w tej kwestii. Poprosił, aby nie dziwić się nam, ponieważ trudno jest to mieszkańcom 

wytłumaczyć, ludziom, którzy nie są zorientowani. Nastroje są niedobre. Zaznaczył,  

że zrzucanie winy na Burmistrza Mławy, a może też na Radnych jest jakimś kuriozum. 

Powiedział, że cały czas nie mamy pewności kiedy ta obwodnica zostanie zbudowana.  

Jak Mława wygląda w godzinach szczytu, ile tysięcy aut tutaj przemierza centrum miasta  

to tylko wiedzą mieszkańcy. Pan Marszałek zdaje sobie sprawę jak kluczową inwestycją jest 

zachodnia obwodnica Mławy. Jest ona priorytetowa. Dodał, że mieszkańcy są bardzo 

rozżaleni. Dodał, że bardzo liczymy na samorząd województwa. Poprosił, aby nie dziwić jakie 

jest nastawienie. Powiedział, że bardzo mu zależy na tej obwodnicy. Miasto Mława radzi 

sobie świetnie. Dodał, że Mława należy do tych bardzo zamożnych miast, które sobie radzą. 

Wiemy jakie kwoty wpływają do budżetu województwa z tytułu podatku CIT. Są to duże 

kwoty i poprosił, aby to uszanować. Poprosił o to w imieniu swoim, 35 tys. mieszkańców 

Mławy, 70 tys. mieszkańców powiatu i wielu, wielu tysięcy mieszkańców województwa 

mazowieckiego. Na koniec jeszcze raz poprosił o dołożenie wszelkich starań,  

aby ta inwestycja powstała i aby pamiętać o Mławie. 
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Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Poinformował, że na Mazowszu mamy pięćdziesiąt tysięcy km dróg. Dróg gminnych, 

dróg powiatowych, dróg wojewódzkich, dróg krajowych i autostrad. W tym 3 tysiące ma  

w swojej gestii samorząd województwa. Jeśli chodzi o kategorie formalne to droga 544 jest 

drogą wojewódzką natomiast w kategoriach praktycznych to jest tak naprawdę obwodnica 

Mławy. Poinformował, że gdyby Mława była miastem prezydenckim to prezydent miasta 

byłby odpowiedzialny za wybudowanie tej obwodnicy. W tej chwili jest to nasz obowiązek, 

ale i nasza decyzja, aby tę obwodnicę budować.  

Marcin Wajda Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego i Funduszy Europejskich 

W formie prezentacji przedstawił informację na temat Funduszy europejskich dla 

Mazowsza 2021 - 2027. Wydruk prezentacji stanowi załącznik do protokołu. Powiedział,  

że powodem tej prezentacji są wypowiedzi Pana Burmistrza, które jego zdaniem mijają się  

z prawdą. Powiedział, że słyszał wywiad Pana Burmistrza w radiu 7 udzielony kilka dni temu  

i był zdumiony tym co słyszał. Pan Burmistrz w wywiadzie mówił o tym, że środki europejskie  

są podzielone, zagwarantowane komuś, przydzielone i Pan Burmistrz zaapelował na koniec  

o to, aby Mława miała również dostęp do łatwych środków europejskich. Zaznaczył, że nie 

ma, nie było i nigdy nie będzie łatwych środków europejskich. Pieniądze europejskie zawsze 

były trudne, ale opłacalne. Jedną z dróg rozwoju jest korzystanie ze środków europejskich. 

Trudnych, ale bardzo opłacalnych i korzystnych. Nie są to łatwe pieniądze, ale warto się o nie 

starać. Zgodnie z ustawą wdrożeniową projektów do dofinansowania jest tryb konkurencyjny. 

Aby podzielić środki trzeba zorganizować konkurs. Zgodził się z Panem Burmistrzem, że część 

pieniędzy jest podzielona. Na przykład MZDW ma swoją pulę osobną, PKP PLK ma swoją pulę 

środków. Cała reszta środków, to środki które ruszą w konkursach. Poinformował, ż nie ma 

podzielonej alokacji, nie ma niczego zagwarantowanego w programie. To byłoby niezgodne 

z rozporządzeniem, z ustawą polską i rozporządzeniem rady europejskiej, parlamentu i rady. 

Poinformował, że kwota alokacji programu fundusze europejskie dla Mazowsza na lata 2021 – 

2027 wynosi 2 096 311 002 euro. To jest alokacja, która została wywalczona przez samorząd 

województwa mazowieckiego. 1 595 124 708 euro - to jest kwota dla regionu mazowieckiego. 

Poinformował w jakich konkursach może startować miasto Mława w perspektywie 2021 – 

2027. Powiedział, że miasto Mława w perspektywie 21 – 27 czy w latach 2021-2027 będzie 

mogło aplikować do programu regionalnego, który się nazywa fundusze europejskie  

dla Mazowsza w konkursach, których alokacja łączna wyniesie 4 337 777560,50 zł. Więcej 

informacji na stronie funduszy dla Mazowsza. Będzie tam informacja na temat naborów, 

pierwszych naborów, które ruszą już w pierwszym kwartale tego roku. Konkursy ruszają  

w I kwartale tego roku. Wkrótce ukaże się harmonogram naboru. Powiedział, że starania 

samorządu województwa mazowieckiego pozwoliły objąć Mazowsze regionalne w tym 

Mławę programem operacyjnym polska wschodnia. I z tego programu będą mogli 

skorzystać przedsiębiorcy, osoby chcące rozwijać swoje firmy. Ale będą mogli też skorzystać 

samorządowcy. Poinformował, gdzie Mława będzie mogła wystartować w konkursie.  

Następnie wrócił do wywiadu Pana Burmistrza w radiu 7. Powiedział, że Pan Burmistrz 

zarzuca samorządowi województwa mazowieckiego, że ten w strategii promuje miasta 

średnie tracące funkcje społeczno – gospodarcze, a także obszary zmarginalizowane. 

Wyjaśnił, że preferencja punktowa dla tych obszarów, które mają problemy strukturalne  

nie jest niczym złym. Jeżeli dostaną kilka punktów i pozwoli im to na równi startować  

w konkursach z pozostałymi. Rozmawiamy o konkursie gdzie obszar, który jest określony jako 

problemowy dostanie jeden, dwa punkty dodatkowo z tego tytułu. Wyjaśnił skąd się wzięło 

pojęcie strategii.  Poinformował, że jest to dokument przygotowany  i wynegocjowany przez 

rząd prawa i sprawiedliwości, ministerstwo funduszy i polityki regionalnej, który nazywa się 
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umowa partnerstwa do realizacji polityki spójności. Był on poddany konsultacjom 

społecznym. Poinformował, że miasto Mława nie zgłosiło uwag do umowy partnerstwa. 

Dodał, że zanim powstał ten dokument powstała krajowa strategia rozwoju regionalnego, 

która delimituje obszary problemowe i nazywa miasta, miastami tracącymi funkcje. To jest 

dokument rządowy z 2019 roku i tam też nie było uwag. Były konsultacje programów 

fundusze europejskie dla Mazowsza. Powiedział, że w ramach konsultacji, które szeroko 

przeprowadziliśmy wpłynęło ponad 800 uwag od jednostek samorządu terytorialnego – nie 

było uwag od Mławy. Poinformował, że polityka spójności unii europejskiej ma jasny cel – cel 

określony w art. 174 traktatu o funkcjonowaniu unii europejskiej. Poinformował, że unia 

zmierza do zmniejszenia dysproporcji w poziomach rozwoju różnych regionów oraz zacofania 

regionów najmniej uprzywilejowanych pomagając najsłabszym. Ta polityka to jest polityka 

równych szans, wszystkich. Na koniec powiedział, że w ramach tej perspektywy od 2014 – do 

2020 roku miasto Mława złożyło 2 wnioski o dofinansowanie. Jeden odpadł na ocenie 

formalnej. I drugi wniosek, który został złożony – skomunikowanie miasta Mława z węzłem 

przesiadkowym i korytarzami transportowymi sieci TEN – T – złożony i umowa została 

podpisana 21 września 2017 roku.  

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Podziękował za udzielenie głosu, za ciekawy wykład i przekazane informacje. 

Powiedział, że cieszymy się, że taka dostępność środków jest. Poinformował, że dla niego jest 

to niezrozumiałe, że miasta które tracą funkcje społeczno – gospodarcze są potencjalnymi 

biegunami rozwoju. Mława radzi sobie świetnie i przez to założenie karani. Wrócił  

do korespondencji, którą prowadził z Panem Marszałkiem. Poinformował, że śledziliśmy prace 

nad projektem regionalnego programu operacyjnego województwa mazowieckiego na lata 

2021-27. Obserwowaliśmy rzeczy, które nas niepokoją, że niektóre miasta są traktowane  

w sposób uprzywilejowany. W poprzedniej perspektywie środków unijnych, kiedy były 

zaproponowane ZITy, RITy i liderem tego RITu było wskazane miasto Ciechanów. Kwota 

przewidziana dla lidera to prawie 100 mln zł. Były prowadzone dyskusje jak te pieniądze 

podzielić. Ustalenia były takie, że połowa z tej kwoty, prawie 100 mln zł pozostanie,  

ale po długiej dyskusji, ponieważ Ciechanów jako lider chciał rozdysponować całą kwotę. 

Połowa została automatycznie przydzielona do miasta Ciechanów, reszta dla pozostałych 

powiatów. Powiedział, że umówiliśmy się wówczas, że samorządy mają się porozumieć  

i zawrzeć kompromis i 10 mln zł trafi do naszego miasta. My nie sięgamy po wszystkie 

pieniądze, bo one są. Staramy się sięgać po te środki, które nam są potrzebne.  

W konsekwencji takiej polityki zadłużenie miasta jest na wysokości 25 mln zł. Są miasta 

ościenne, które mają prawie 100 mln zł, 88 mln zł. I są to miasta które tracą funkcje społeczno 

– gospodarcze. Powiedział, że pamięta wystąpienie nowego prezydenta miasta Ciechanów 

z żądaniem żeby w terminie do godziny 12 przekazać skany zgód, bo chce wprowadzić 

nowe zadanie inwestycyjne do tak zwanego RITu. To było wbrew ustaleniom 

samorządowców zaznaczył, że wyraził swój sprzeciw ponieważ to nie jest równe traktowanie 

partnerów. W jego ocenie były samorządy preferowane i dlatego z założenia miały łatwiej 

pozyskiwać pieniądze. W kolejnej perspektywie mówi się o miastach, które tracą funkcje 

społeczno – gospodarcze. Zapytał ile jeszcze do tych samorządów trzeba przeznaczyć 

środków unijnych łatwych i prostych żeby one dorównały do Mławy. W poprzednim okresie 

finansowania otrzymaliśmy taką kwotę na pierwszy etap alei św. Wojciecha. Powiedział,  

że wtedy poprosił ówczesnego prezydenta, pana Waldemara Wardzińskiego żebyśmy 

otrzymali pieniądze na ten cel. Zgodnie z umową mogliśmy złożyć wniosek o przyznanie 

środków unijnych i nasz wniosek został odrzucony ze względów formalnych, ponieważ 

oceniający stwierdzili, że Aleja Wojciecha pierwszy etap I to droga z powiatu siedleckiego.  
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W końcu otrzymaliśmy te pieniądze. Powiedział, że w obawie, że ta sytuacja się powtórzy  

w nowej perspektywie napisał pismo do pana Wiesława Raboszuka, na które odpowiedział 

Pan Marszałek Adam Struzik z informacją, że powiadomi o tym kiedy będzie możliwe 

zgłaszanie uwag. Nie zostaliśmy o tym powiadomieni. Powiedział, że czujemy, że te pieniądze 

są trochę inaczej przydzielane. Przykład obwodnicy miasta Ciechanowa. Byliśmy mocno 

zaskoczeni, że nie było naboru, a Pan Prezydent miasta Ciechanów w 2015 roku otrzymał  

11 mln zł bez żadnego konkursu. Następnie z tych 11 mln zł, 3,6 mln złotych zatrzymał urząd 

marszałkowski na pokrycie kary, która została nałożona na miasto Ciechanów dlatego,  

że inwestycja była niewłaściwie realizowana. Kolejno z tych 11 mln zostały potrącone 

pieniądze na poczet tej kary. Zaznaczył, że nam pieniądze są potrzebne przede wszystkim  

na drogi gminne. Poradziliśmy sobie z budową kolektorów sanitarnych, oczyszczalni ścieków. 

Również inne działania zakończyły się sukcesem. W związku z tym w naszym mieście zaczyna 

się lepiej żyć i bardziej komfortowo. Powiedział, że na tę chwilę głównym problemem  

w naszym mieście w tej chwili jest jakość dróg gminnych. Powiedział, że bardzo się ucieszył, 

że Pan Marszałek kolejny raz wymyślił dobry program, inwestycje ważne strategiczne dla 

województwa mazowieckiego i przeznacza środki na ten cel. Poinformował, że miasto 

Mława pozyskało nie całe 3 mln zł na przebudowę drogi Studzieniec. Nasze 2 wnioski  

od lipca pozostały bez odpowiedzi. Kolejne składamy mając nadzieję, że może zostaną 

rozpatrzone. Następnie w formie prezentacji przedstawił wysokość podatku CIT  

w poszczególnych miastach. Wydruk prezentacji stanowi załącznik do protokołu. 

Zaznaczył, że czuje się, że Mława jest inaczej traktowana. Poinformował, że kiedy 

otrzymaliśmy karę za budowę Alei Marszałkowskiej musieliśmy zapłacić 680 tys. zł od razu 

żeby nie naliczane były kary przez mazowiecką jednostkę wdrażania programów unijnych. 

Ostatecznie sąd zdecydował o obniżeniu tej korekty. Trwało to 3 lata. Należy spojrzeć  

na to jak to się ma do sytuacji w Ciechanowie, kiedy nie 680 tys., a 3 mln 600 tysięcy nie płaci 

z budżetu Pan Prezydent do budżetu samorządu województwa mazowieckiego, tylko  

z 11 mln jest ta kwota pomniejszona. Potem pojawiła się informacja, że były to środki 

przeznaczone na dalszy rozwój. Przyznał, że jest to dla niego dziwne. Zaznaczył, że zamożność 

jest widoczna na tych słupkach. Zamożność miasta to też nie poziom zadłużenia. My mamy 

25 mln. Powiedział, że czuje ogromny dyskomfort, kiedy widzi jakie jest podejście  

do dystrybuowania środków. Podziękował panu dyrektorowi za to, że zaprezentował ważne 

informacje dla nas. Nie mniej jednak pozostajemy w poczuciu pewnej niesprawiedliwości.  

Na tej drodze wojewódzkiej są potężne korki. Zachodnia obwodnica to jest wojewódzka 

inwestycja. Podziękował Panu Marszałkowi za wszystkie rzeczy, które zrobił.  Przypomniał jak  

w 2010 roku na spotkaniu w firmie LG były rozmowy o tym, że zachodnia obwodnica Mławy 

powinna powstać jak najszybciej. W tej chwili mamy 2023 rok i nie mamy pewności co będzie 

dalej. Bardzo potrzebujemy tych pieniędzy. Natężenie ruchu jest potężne. Na koniec 

powiedział, że wierzy w to, że Pan Marszałek będzie pomagał naszemu miastu. 

Marcin Wajda Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego i Funduszy Europejskich 

Powiedział, że spotkaliśmy się tu żeby rzetelnie podyskutować na temat tego jak jest  

i jak będzie. Powiedział, że Warszawa pozyskuje, która ma budżet ponad 22 miliardy złotych, 

pozyskuje środki, nawet na drobne inwestycje. Szanuje pieniądze unijne, bo wiem że jak  

je pozyska to zwolni swoje środki finansowe i będzie mogła np. wyremontować drogę. 

Zaznaczył, że gdyby Pan Burmistrz powiedział, że jesteśmy bogaci i nie aplikujemy, bo mamy 

swoje pieniądze to nie byłoby problemu. Problem polega na tym, że Pan Burmistrz mówi  

że został wykluczony ze środków europejskich. Poinformował, że przedstawił na prezentacji 

informacje, że nikt Mławy z niczego nie wykluczył. Żeby dostać dofinansowanie trzeba złożyć 

wniosek, a Pan Burmistrz złożył dwa wnioski. Jeden z nich nie przeszedł oceny formalnej. 
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Zachęcił do składania wniosków. Dodał, że Płońsk złożył ich 15, Ciechanów złożył 14, Pułtusk 

złożył 28, Żuromin złożył 7. Dodał, że takie miasta jak Warszawa, Wrocław, Kraków, Poznań 

walczą o pieniądze unijne, składając wnioski. Zaznaczył, że remonty dróg będą finansowanie 

tylko takie, które spełnią warunek dostępności, czyli będą służyły rozwiązywaniu konkretnych 

problemów społeczno - gospodarczych. Dodał, że jeżeli nie będą składane wnioski  

to nie będzie dofinansowania. Dodał, że jest mieszkańcem Warszawy i bardzo się cieszy,  

że miasto Warszawa sięga po wszystkie pieniądze, również po te mniejsze. Powiedział, że rząd 

przygotował dokument i określił politykę rozwoju państwa. Określone jest tam wsparcie oraz 

preferencje dla obszarów problemowych oraz miast tracących funkcje. Jeżeli Pan Burmistrz 

się z tym nie zgadza to był czas wcześniej, aby to powiedzieć. Na etapie powstawania 

dokumentów rządowych jak i regionalnych trwały konsultacje społeczne. Poinformował,  

że wpłynęło 800 uwag od jednostek samorządu terytorialnego z całego Mazowsza.  

Od Mławy nie wpłynęła ani jedna uwaga. Dodał, że Pan Burmistrz nie miał uwag  

do rządowego dokumentu umowa partnerstwa, a wcześniej nie miał uwag do krajowej 

strategii rozwoju regionalnego, która wprowadza obszary problemowe i miasta średnie 

tracące funkcje. Dodał, że pismo o którym mówił Pan Burmistrz to jest sprawa dotycząca 

RItów z poprzedniej perspektywy finansowej. Nie jest sprawa dotycząca pieniędzy na okres 

2021 – 2027. Nie dotyczy programów funduszy europejskich dla Mazowsza.  

Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Powiedział, że musimy pamiętać, że samorząd województwa mazowieckiego 

transferuje pomoc nie tylko dla jednostek dla których organem prowadzącym czy którym 

zarządza miasto. W mławskim szpitalu leczeni są mieszkańcy Mławy jak i powiatu 

mławskiego. Poinformował, że dziś podpisaliśmy umowę na wsparcie 4 mln zł 7 mln inwestycji 

na termomodernizację tego szpitala, a kilkanaście tygodni temu uczestniczyliśmy wspólnie  

z Panem Burmistrzem na uruchomieniu pracowni rezonansu magnetycznego. Kupiliśmy 

również karetkę z pieniędzy unijnych. Ten sprzęt który zasila szpital służy mieszkańcom Mławy. 

Zaznaczył, że nie można patrzeć na Mławę tylko jak jednostkę administracyjną, tylko jak 

wspólnotę lokalną. Obwodnica jest wyzwaniem, które zostanie wykonane. Powiedział,  

że większość dochodów województwa pochodzi z podatku dochodowego od osób 

prawnych bo tak wygląda system finansów publicznych. Dodał, że 80 % tych dochodów 

pochodzi od obszaru metropolitalnego Warszawskiego. Dodał, że są takie miasta jak Mława 

czy Płock, które generują zauważalne przychody z podatku CIT. Zaznaczył, że jest to wynik 

renty położeniowej i pewnego faktu, który się wydarzył w przeszłości. Dodał, że to są podatki 

firm, a nie jak tutaj Pan Burmistrz pokazał jakby to były podatki Mławian. Należy pamiętać,  

że są podatki od firm, które tu są zlokalizowane. No ale pamiętajmy, że nie każde miasto ma 

firmę LG na swoim terenie. I nie każdy Płock ma Orlen. Dodał, że powstaje błędne wrażenie  

i ludzie tak to odbierają, że płacą tyle do budżetu województwa, a ten zły marszałek,  

nie chce tutaj tych pieniędzy dawać. Dodał, że on jest tylko uczestnikiem pewnego systemu 

finansów publicznych i stara się o równomierny rozwój tego województwa, poprzez pomoc 

najsłabszym. Poinformował, że w tym roku będzie 19 programów wsparcia. Zaznaczył,  

że przeznaczane są także pieniądze na zabytki, kościoły czy bazę sportową. Pan Burmistrz 

powiedział, że największym problemem są drogi. Przyznał, że jest to największy problem  

w województwie oraz w całej Polsce. Powiedział, że staramy się budować, wspierać  

te mechanizmy. Odniósł się do wypowiedzi burmistrza odnośnie tego, że Mława  

nie ma zadłużenia. Gdyby środków zrobić coś co jest warte 100 procent. Zaznaczył, że Płock, 

Płońsk, jest liderem jeśli chodzi o województwo w kontekście uzyskanych pieniędzy unijnych - 

109 milionów. Włodarze tych miast złożyli wnioski i zostały one ocenione przez niezależnych 

ekspertów. Odniósł się do kary dla miasta i powiedział, żeby lepiej jakby Pan Burmistrz 
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skoncentrował Mławie. Popełnili błąd, więc zostali tak ukarani. Dodał, że nie będzie już 

zabierał głosu, bo jego zdaniem wszystko już zostało wyjaśnione. Powtórzył, że nie ma 

żadnego wykluczenia Mławy i wspólnoty mławskiej ze środków europejskich. Zaznaczył,  

że są gminy które nie dostały ani złotówki w poszczególnym programie. Powiedział,  

że zsumujemy jakie wsparcie dostała Mława z różnych źródeł i taka informacja zostanie 

przesłana. Zaapelował o to, aby składać wnioski w kolejnej perspektywie.  

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że składamy wnioski cały czas. Przyznał, że nie wie na które projekty 

otrzymały środki miasta takie jak Ciechanów, Płoński czy inne. Powiedział, że my mamy taką 

zasadę, że wnioskujemy o te pieniądze które są nam potrzebne i świetnie sobie radzimy. 

Dzięki temu rozwijamy się. Poprosił, aby nie mówić, że wszystko to jest zasługa firmy LG, bo tak 

naprawdę jest to zasługa mieszkańców Mławy. Firma LG rozpoczęła tu swoją działalność, 

ponieważ są tu wykształceni i pracowici ludzie. Przypomniał Panu Marszałkowi o dwóch 

wnioskach które zostały złożone w tamtym roku i do dziś nie zostały rozpatrzone. Dodał,  

że mamy poczucie pewnej krzywdy. Wkład własny od firmy do budżetu samorządu 

Województwa Mazowieckiego jest potężny i to my doświadczamy ogromnych uciążliwości 

związanych z funkcjonowaniem miasta i chcemy trochę więcej rekompensaty. Powiedział,  

że widzimy, że inne miasta otrzymują w ramach inwestycji strategicznych dla Mazowsza  

środki finansowe na drogi, bo były gruntowe a my nie otrzymujemy odpowiedzi na wniosek 

na drogę, która łączy drogę wojewódzką z drogą powiatową i stanowi skrót dla 

mieszkańców. Drugi wniosek złożyliśmy w tym samym czasie na ulicę 22 Dywizji Piechoty 

Wojska Polskiego, która prowadzi do szpitala, i nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 25 milionów 

złotych trafiło do budżetu samorządu województwa mazowieckiego i chcemy mieć w tym 

swój udział, a nie tylko uciążliwości. Dodał, że są samorządy które potrzebują pomocy i Pan 

Marszałek udziela im tej pomocy. Dodał, że w jego ocenie rywalizacja jest bardzo nierówna. 

Na koniec uzupełnił, że cieszy się bardzo, że jednak mylimy się w tej swojej interpretacji  

i miasta które tracą funkcję społeczno-gospodarczą nie będą miastami uprzywilejowanymi  

i Mława będzie mogła wnioskować o pieniądze. 

Magdalena Cecelska Sekretarz Miasta Mława 

Zaznaczyła, że Pan Marszałek jest z dużym wsparciem chciałaby też dodać parę słów 

w imieniu Pana Burmistrza i sprostować wypowiedź pana dyrektora. Poinformowała, że dane 

o których mówił pan dyrektor dotyczyły tylko jednego programu w ramach którego 

dystrybuowane są środki na fundusze europejskie. Zapewniła, że w urząd miasta intensywnie 

pracuje i corocznie składa po kilkanaście wniosków do różnych instrumentów. Skuteczność 

jest  znacznie wyższa w programach zarządzanych centralnie. Powiedziała, że jej zdaniem 

warto byłoby dokonać porównania w szerszym aspekcie. Powiedziała, że Mława corocznie 

składa kilkanaście wniosków. Około 15% wydatków z zeszłego roku to były środki 

wydatkowane ze środków zewnętrznych. Odniosła się do sprawy wykluczenia Mławy  

w dokumentach strategicznych to przyznała, że jest na Mazowszu grupa miast tracących  

te funkcje społeczno-gospodarcze i dla tych miast w konkursach będą jakieś preferencje,  

ale skoro Mława jest miastem rozwijającym się to szkoda, że nie została ujęta w żadnych 

zintegrowanych inwestycjach terytorialnych, w tym instrumencie gdzie jest Warszawa i inne 

miasta stanowiące osie rozwojowe. Na koniec powiedziała, że nie jest tak że miasto Mława 

jest bogate i nie potrzebuje pieniędzy. Przyznała, że każde pieniądze są nam potrzebne  

i po każde pieniądze możliwe do pozyskania sięgamy. 
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Konrad Wojnarowski Radny Województwa Mazowieckiego  

Powiedział, że cieszy się że rozmawiamy o tych sprawach. Podziękował panom 

dyrektorom za przedstawione informacje. Poinformował, że zabiera głos na dzisiejsze sesji 

ponieważ przez ostatnie tygodnie i  miesiące, również podczas sesji rady miasta Mława, Pan 

Burmistrz próbuje go sukcesywnie wyłączać ze wspólnoty mieszkańców Mławy i powiatu 

mławskiego. Powiedział, że nie da się wykluczyć ze wspólnoty mieszkańców Mławy i powiatu 

mławskiego. Znaczył, że tylko człowiek ogromnej klasy, który chce rozwiązywać problemy 

chce pomagać mieszkańcom, wychodzi naprzeciw i te problemy rozwiązuje, ale też 

rozmawia. Dodał, że tylko człowiek ogromnej klasy jak Pan Marszałek Adam Struzik słuchając 

tego co było na sesjach również z ust Pana Burmistrza, mógłby tu przyjechać, chcieć 

rozmawiać i prowadzić dialog. Podziękował za to Panu Marszałkowi. Zaznaczył, że jest 

mieszkańcem z tej ziemi i pomaga jak tylko może. Podkreślił, że pan dyrektor Dąbrowski i pan 

dyrektor Wajda to potwierdzą, bo w ostatnim czasie odbyli bardzo dużo spotkań,  

w szczególności jeśli chodzi o obwodnicę zachodnią miasta Mława. Poinformował, że w tej 

chwili czekamy na ZRID, rozpisujemy przetarg, mamy pieniądze i budujemy. Powiedział,  

że takie kwestie jak energetyka, zdrowie, ochrona środowiska czy zagospodarowanie 

przestrzeni są bardzo ważne w kontekście środków unijnych. Pozwala to na to, aby 

mieszkańcy w swoich budżetach domowych zaoszczędzali więcej pieniędzy, niż wydawali na 

rachunki. Do tego potrzebna jest wizja, działanie, dialogi i współpraca na różnych polach. 

Wymiana pism też jest ważna pod względem formalnym, ale ważna jest również rozmowa. 

Poinformował, że dziś wspólnie z Marszałkiem byli w szpitalu i przekazywali karetkę oraz sprzęt 

który mieszkańcom służy. Powiedział, że nie możemy sobie pozwolić na to, żeby kwestie 

polityczne na niwie samorządowej nie realizowały inwestycji i powodowały to, że mieszkańcy 

antagonizują się wobec siebie. Trzeba postawić na współpracę i dialog. Powiedział, że jest 

przekonany, że samorząd województwa robi wszystko, żeby wychodzić temu naprzeciw. 

Zaznaczył, że nie spotkał się jeszcze z tym, żeby któryś z włodarzy w ten sposób wypowiadał 

się na temat potencjalnego partnera, z którym ma współpracować. Dodał, że widział jak na 

sesji rady miasta pokazywane były się slajdy na jego temat. Powiedział, że nie jest  

on najważniejszy i nie trzeba mu poświęcać mi sesji rady miasta. Na koniec podziękował  

wszystkim obecnym za przybycie i że możemy rozmawiać o problemach, potrzebach oraz  

o inwestycjach, które są przed nami. Powiedział, że jest przekonany, że ta najważniejsza 

inwestycja, która przed nami rozstanie rozpoczęta i zakończona. Dodał, że ma nadzieję,  

że miasto Mława będzie korzystało ze środków samorządowych, i wyjdzie naprzeciw również 

kwestiom cywilizacyjnym i technologicznym i w przyszłej perspektywie finansowej sięgnie  

po środki europejskie. Powiedział, że 85 % dofinansowania w obszarze poza metropolitalnym 

jest możliwe. W Warszawie zarząd województwa odpowiada za 40 % środków co jest w Polsce 

wyjątkowe. Jego zdaniem świadczy to o dużej decentralizacji i spojrzeniu na sprawy 

bezpośrednio od mieszkańca. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Przyznał, że mało rozumie z tego co mówi pan Radny. Powiedział, że na spotkaniu  

w szpitalu dowiedział się że pan Radny jest Mławiakiem. Na takie miano trzeba zapracować, 

nie tylko tu się urodzić. Ludzie którzy tu żyją, doświadczają problemów życia codziennego, 

kochają miasto, płacą podatki to są Mławiacy. Nie wystarczy powiedzieć o sobie że jest się 

Mławiakiem i deklarować, że wszystko się załatwia. Powiedział, że najważniejszym 

człowiekiem, w samorządzie województwa mazowieckiego jest pan Adam Struzik - od 21 lat. 

Jest to człowiek wykształcony, doświadczony i wybitny polityk. Zwrócił się do rannego 

wojewódzkiego i powiedział, aby uczył się od Pana Marszałka kultury bycia i kultury słowa. 

Powiedział, że nie wystarczy mówić. Zaznaczył, że cieszy się, że Rada Miasta podjęła taką 
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decyzję że Pan Marszałek przyjedzie. My rozumiemy Pana Marszałka i jego intencję. Zwrócił 

się do pana Wojnarowskiego i powiedział, że ten zarzuca mu w swoich wypowiedziach różne 

kwestie i  jest to nieeleganckie. Powiedział, że mamy przeświadczenie, że pan Wojnarowski 

nie jest z tej ziemi, tylko przyjeżdża na głosowanie. Dodał, że najwięcej do powiedzenia ma 

Pan Marszałek. Pogratulował Marszałkowi tego, że jest Marszałkiem, bo jest to ogromny 

sukces być przez 21 lat Marszałkiem największego województwa, mierzyć się z największymi 

problemami w skali kraju, jeśli chodzi o samorząd. Podziękował Panu Marszałkowi za to,  

że przyjechał i za poświęcony bardzo cenny czas. Podkreślił, że różnimy się, ale wciąż 

jesteśmy w mazowieckiej wspólnocie i to jest bardzo cenne. Podziękował panom dyrektorom 

za przekazane informacje. Zwrócił się do pana Wojnarowskiego i powiedział, że jeszcze dużo 

nauki przed nim.   

Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Powiedział, że o godz. 17 ma spotkanie w innej części województwa i gdybyśmy mogli 

skoncentrować się na merytoryce to byłby wdzięczny.  

Radna Wioletta Błaszkiewicz 

Zapytała Pana Burmistrza dlaczego przez 7 lat zostały złożone tylko 2 wnioski  

o pozyskanie środków? Powiedziała, że jako radna chciałby uzyskać odpowiedź na pytanie, 

bo czuje się oszukana. Budżet składa się tylko z podatków, które są podwyższane przez 

radnych koalicyjnych. Miasto ma pracowitych i zaradnych przedsiębiorców. Miasto nie 

zabiega o pozyskanie środków europejskich. 

Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta 

Poinformował, że Burmistrz udzieli odpowiedzi Pani Radnej na piśmie.  

Radny Michał Pol 

Podziękował Panu Marszałkowi i całemu zespołowi, który dziś przyjechał do Mławy. 

Poprosił i zaapelował, aby inwestycja budowy obwodnicy zachodniej miasta Mława była dla 

sejmiku województwa mazowieckiego oraz dla Pana Marszałka priorytetem. Powiedział,  

że mamy tutaj niepodważalne argumenty. Miasta mniejsze od Mławy takie jak Płońsk czy 

Nidzica mają po kilka obwodnic. W Mławie jest jedna. Ulica Warszawska ciągle jest 

zakorkowana. Inne drogi są bardzo zniszczone. Nasze miasto ma ponad 30 tysięcy 

mieszkańców, mamy bardzo dużą ilość cudzoziemców, uchodźców. Zaapelował Do Pana 

Marszałka, Pana Radnego i całego zespołu, żeby ta inwestycja była kluczowa. 

Radny Marcin Burchcki 

Powiedział, że chce na koniec podziękować Panu Marszałkowi i gościom  

z samorządu województwa. Wykład, pana dyrektora Wajdy był bardzo dobry, same 

merytoryczne rzeczy zostały tam poruszone. Jeżeli chodzi o środki unijne w ramach 

regionalnego programu operacyjnego województwa mazowieckiego nie było, nie ma  

i nie będzie takiej sytuacji, żeby środki były przydzielane według uznania. Zawsze były,  

są i będą procedury konkursowe. Jeśli chodzi o obszary, w których niektóre miasta są bardziej 

preferowane, ale ta preferencja nie będzie miała wpływu na uzyskanie środków unijnych 

wynikają z dokumentów przygotowywanych przez rząd. Zaproponował Panu Burmistrzowi,  

że może warto byłoby zaprosić kogoś z ministerstwa rozwoju regionalnego, aby wyjaśnił 

dlaczego takie zapisy tam się pojawiły. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady i powiedział, 

że w chwili kiedy Pan Burmistrz w swojej wypowiedzi obrażał Radnego Wojewódzkiego 

Konrada Wojnarowskiego to nie zareagował. Na koniec podziękował wszystkim za przybycie 

oraz za możliwość zabrania głosu. 
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Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta 

Przyznał, że nie zauważył obrażania bezpośredniego. Gdyby takie było na pewno 

spotkałoby się z reakcją. Podziękował Panu Marszałkowi, Panu Radnemu Wojewódzkiemu 

oraz panom dyrektorom za bardzo za przybycie i za długą dyskusję merytoryczną. Dodał,  

że mamy nadzieję , że owocną dyskusję. Będą tego konsekwencje w najbliższej przyszłości. 

Adam Struzik Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Na koniec podziękował Panu Przewodniczącemu za zaproszenie. Powiedział, że samorząd  

to całe jego życie i bywały różne chwile, czasem bardzo ciężkie. ważne jest to co wspólnie 

budujemy, wspólnie tworzymy, pomagamy sobie, kierujemy się zasadami solidarności  

i pomocniczości. Złożył deklarację, że zostanie zrobione wszystko, żeby rozpocząć  

tę obwodnicę jak najszybciej. Dodał, że nie jest to tylko marzenie mławian i nie jest to tylko 

zadanie Waszej Rady, Burmistrza czy władz powiatowych. Poprosił, aby uwierzyć w to,  

że będziemy robić wszystko, żeby zabezpieczyć te środki. Uzupełnił, że nie ma tu niczyjej złej 

woli. Powiedział, że pan Wojnarowski bardzo zabiega o interesy Mławy, całej ziemi mławskiej 

i całego północnego Mazowsza.  

Przewodniczący Rady Lech Prejs ogłosił przerwę. 

Obrady zostały wznowione o godz. 16:30. 

Ad pkt 6. 

Przekazanie na ręce Burmistrza Miasta podziękowania dla Miasta Mława za realizację 

wspólnego działania na rzecz społeczności lokalnych i regionalnych w zakresie udzielania 

pomocy osobom pokrzywdzonym przestępstwem oraz członkom ich rodzin, a także 

świadkom i osobom im najbliższym. 

Dorota Kaczorek – Magdalińska 

W imieniu Fundacji Instytutu Rozwoju Sportu i Edukacji wręczyła na ręce Pana 

Burmistrza podziękowanie dla miasta Mława za szereg działał społecznych. Odniosła się  

do dyskusji, która odbyła się na dzisiejszej sesji odnośnie projektów unijnych. Powiedziała,  

że projekty twarde są bardzo ważne, ale równie ważne są projekty miękkie. Dużym 

inicjatorem w tej kwestii jest Pan Burmistrz. Rzetelnie i aktywnie współpracuje w tej kwestii  

z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Mławie. W wyniku tej współpracy w styczniu 2022 

zostało podpisane porozumienie przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Mławie,  

a fundacją  Instytut Rozwoju Sportu i Edukacji w ramach którego to porozumienia powstał 

punkt pomocy pokrzywdzonym przestępstwem. Jest to punkt, który pomaga ofiarom 

przestępstw. Punkt działa od stycznia 2022 roku. Przedstawiła dane, jeśli chodzi o osoby, które 

skorzystały z tej pomocy. Porozumienie podpisane jest w tej sposób, że fundacja pozyskała 

środki finansowe na lata 2022 – 2025 i środki te pochodzą z funduszu sprawiedliwości. 

Poinformowała gdzie taki punkty się znajdują w województwie mazowieckim. Powiedziała,  

że zainteresowanie punktem jest bardzo duże. Dodała, że na ten moment mamy 

zorganizowaną grupę uchodźców wojennych, którzy są zainteresowani nauką języka 

polskiego online. Współpracujemy z fundacją, aby te zadanie sfinalizować. Powiedziała,  

że współpraca z Panem Burmistrzem to nie tylko fundacja, ale także bank żywności i inne 

działania na rzecz seniorów. Podkreśliła działalność Burmistrza i podziękowała  

za dotychczasową współpracę, również Radnym. Następnie wręczyła podziękowanie  

na ręce Burmistrza Miasta Mława. 
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Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Podkreślił, że ogromne zaangażowanie pani dyrektor powoduje, że mieszkańcy otrzymują 

niezbędną pomoc. Na tej Sali głownie dyskutujemy o inwestycjach i remontach czy  

o twardych projektach. W większości przypadków zapomina się o potrzebujących. Podkreślił 

osobiste zaangażowanie pani dyrektor i że bardzo sobie to ceni. Pani dyrektor posiada 

umiejętność dobierania kadry pracowników, który są wrażliwi na nieszczęście drugiego 

człowieka. Tacy są w Mławie. Udział Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej i miasta Mława 

w różnych przedsięwzięciach, które maja na celu pomoc mieszkańcom jest bardzo cenna. 

Powiedział, że kilka lat temu zawiązało się wspólnie z pracownikami stowarzyszenie „Bądźmy 

razem”. Zawiązało się wiele inicjatyw przez stowarzyszenie działające przy Miejskim Ośrodku 

Pomocy Społecznej. Zaznaczył, że liderem tej działalności jest pani dyrektor. Powiedział,  

że jest bardzo wdzięczny za to pani dyrektor. Zaznaczył, że w każdej chwili może liczyć na 

pomoc pani dyrektor. Minął już prawie rok kiedy do Mławy zaczęli przybywać uchodźcy 

wojenni do Mławy. Ośrodek pomocy uchodźcom pracował 24 godziny na dobę. 

Podziękował wszystkim osobom za zaangażowanie w pomoc potrzebującym.  Pogratulował 

pani dyrektor wyróżnienia i poprosił aby przekazać podziękowania pracownikom.  

Ad pkt 7. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że protokół z XLVI sesji Rady Miasta odbytej 

w dniu 20 grudnia 2022 r. był wyłożony w biurze rady w siedzibie Urzędu Miasta  

i każdy Radny mógł się z nim zapoznać. 

Ponieważ uwag nie zgłoszono zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta (za –19 głosów, jednogłośnie) przyjęła bez 

odczytywania protokół z XLVI sesji Rady Miasta odbytej w dniu 20 grudnia 2022 r. 

Ad pkt 8. i 9. 

Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Mława z autopoprawką nr 1 oraz w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok z 

autopoprawką nr 1.  

Poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Mława dokonano 

następujących zmian: 

Załącznik nr 1  

I. Dochody budżetu Miasta na 2023 rok ulegają zmianie o kwotę (+1 041 055,17 zł) i wynoszą 

191 472 910,63 zł. 

1. Dochody bieżące ulegają zmianie o kwotę (+1 041 055,17 zł) i wynoszą 153 273 927,17 zł. 

Powodem zmiany jest: 

1) Zwiększenie planu dochodów w kwocie (+105 326,49 zł) wprowadzone Zarządzeniem 

Burmistrza Miasta Mława Nr 23/2023 z dnia 31 stycznia 2023 r. 

2) Zwiększenie planu dochodów w kwocie (+763 522,00 zł) wprowadzone Zarządzeniem 

Burmistrza Miasta Mława Nr 26/2023 z dnia 7 lutego 2023 r. 

3) Zwiększenie planu dochodów z tytułu wpływu środków na przeznaczonych na wypłatę 

dodatków węglowych w kwocie (+160 206,68zł). 

4) Zwiększenie planu dochodów z tytułu wpływów z pozostałych odsetek z kwocie 

(+2 000,00 zł). 

5) Zwiększenie planu dochodów z tytułu wpływów z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych 

w kwocie (+10 000,00 zł). 
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2. Dochody majątkowe nie ulegają zmianie i wynoszą 38 198 983,46 zł.  

Na dochody majątkowe w kwocie 38 198 983,46 zł planowane do osiągnięcia w roku 2023 

składają się m.in. dochody: 

1) Ze sprzedaży majątku w kwocie 700 000,00 zł w tym m.in.: 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Studzieniec - dz. 585/7, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Gdyńskiej – dz.72/1, 73/1, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Błękitnej – dz.9092, 9104, 

- sprzedaż lokali mieszkalnych. 

2) Wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

w kwocie 210 000,00 zł. 

3) Dotacja celowa otrzymywana w ramach płatności związanych z realizacją 

przedsięwzięcia pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Aglomeracji Mława” 

w kwocie 1 754 409,11 zł. 

4) Dotacji celowej z budżetu województwa mazowieckiego w ramach programu: Instrument 

wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego 

z przeznaczeniem na realizację inwestycji pn. „Rozbudowa ul. Studzieniec w Mławie” 

w kwocie 1 983 177,81 zł. 

5) Dochody ze środków otrzymanych z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych na realizację zadania pn. „Poprawa spójności komunikacyjnej poprzez 

budowę trzeciego etapu Alei Św. Wojciecha w Mławie” w kwocie 12 979 466,08 zł. 

6) Dochody ze środków otrzymanych z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych na realizację zadania pn. „Poprawa efektywności energetycznej poprzez 

wymianę oświetlenia sodowego na energooszczędne LED w Mławie” w kwocie 

571 930,46 zł. 

7) Dochody ze środków z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych na realizację zadania pn. „Budowa i modernizacja ogólnodostępnej 

infrastruktury kulturalnej dla mieszkańców Miasta Mława (MDK, MBP, MZZ)” w kwocie 

20 000 000,00 zł. 

Dochody budżetu Miasta na 2024 rok nie ulegają zmianie i wynoszą 169 873 524,98 zł. 

Dochody bieżące nie ulegają zmianie i wynoszą 154 451 896,00 zł. 

Dochody majątkowe nie ulegają zmianie i wynoszą 15 421 628,98 zł. 

Na dochody majątkowe w kwocie 15 421 628,98 zł planowane do realizacji w roku 2024 

składają się m.in. dochody: 

1) Ze sprzedaży majątku w kwocie 800 000,00 zł w tym: 

- wpływy ze sprzedaży lokali mieszkalnych będących własnością gminy, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Hm. W. Szczęsnej – Lesiowskiej – dz. 1688, 1689/1 i in. 

(część), 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Macierzanki – dz. 4847, 4848 i in. (część), 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Lawendowej – dz. 9102 i in. (część), 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. A. Bienia – dz. 1409/11 i in. (część), 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Broniewskiego – dz. 2794/32, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Żuromińskiej – dz. 1034/6, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Padlewskiego – dz. 9000/1 i in.  

2) Wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

w kwocie 200 000,00 zł. 

3) Dochody ze środków otrzymanych z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych na realizację zadania pn. „Poprawa spójności komunikacyjnej poprzez 

budowę trzeciego etapu Alei Św. Wojciecha w Mławie” w kwocie 14 421 628,98 zł. 

Dochody budżetu Miasta na 2025 rok nie ulegają zmianie i wynoszą 160 082 838,00 zł. 
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Dochody bieżące nie ulegają zmianie i wynoszą 159 282 838,00 zł. 

Dochody majątkowe nie ulegają zmianie i wynoszą 800 000,00 zł. 

Na dochody majątkowe w kwocie 800 000,00 zł planowane do realizacji w roku 2025 

składają się dochody: 

1) Ze sprzedaży majątku w kwocie 600 000,00 zł w tym: 

- wpływy ze sprzedaży lokali mieszkalnych będących własnością gminy, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Padlewskiego – dz. 817/2 i in., 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Gdyńska – dz. 53/1 i in., 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Alterta – dz. 4588, 4589, 

- sprzedaż nieruchomości na Os. Młodych – dz. 2577/28, 

- sprzedaż nieruchomości przy ul. Macierzanki – 4848/2 i in.  

2) Wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

w kwocie 200 000,00 zł. 

II. Wydatki budżetu Miasta na 2023 rok ulegają zmianie o kwotę (+1 170 698,37 zł) i po zmianie 

wynoszą 211 273 533,83 zł.  

1. Wydatki bieżące ulegają zmianie o kwotę (+1 010 698,37 zł) i po zmianie wynoszą 

152 221 841,55 zł. 

Powodem zmiany jest: 

1) Zwiększenie planu wydatków w kwocie (+105 326,49 zł) wprowadzone Zarządzeniem 

Burmistrza Miasta Mława Nr 23/2023 z dnia 31 stycznia 2023 r. 

2) Zwiększenie planu wydatków w kwocie (+763 522,00 zł) wprowadzone Zarządzeniem 

Burmistrza Miasta Mława Nr 26/2023 z dnia 7 lutego 2023 r. 

3) Zwiększenie planu wydatków z tytułu dotacji celowej dla powiatu na zadania bieżące 

realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu 

terytorialnego (+3 643,20 zł). 

4) Zwiększenie planu wydatków z tytułu zwrotu niewykorzystanych dotacji oraz płatności 

w kwocie (+10 000,00 zł). 

5) Zwiększenie planu wydatków z tytułu świadczeń społecznych w kwocie (+156 000,00 zł). 

6) Zwiększenie planu wydatków z tytułu wynagrodzeń i składek od nich naliczanych 

(+17 206,68 zł). 

7) Zwiększenie planu wydatków z tytułu zakupu materiałów i wyposażenia (+6 000,00 zł). 

8) Zmniejszenie planu wydatków z tytułu zakupu usług pozostałych (-55 000,00 zł); 

9) Zwiększenie planu wydatków z tytułu zakupu towarów w związku z pomocą obywatelom 

Ukrainy (+1 000,00 zł); 

10) Zwiększenie planu wydatków z tytułu zakupu usług związanych z pomocą obywatelom 

Ukrainy (+1 000,00 zł). 

11) Zwiększenie planu wydatków z tytułu pozostałych odsetek w kwocie (+2 000,00 zł). 

2. Wydatki majątkowe ulegają zmianie o kwotę (+160 000,00 zł) i po zmianie wynoszą 

59 051 692,28 zł. 

Powodem zmiany jest: 

1) Zwiększenie planu wydatków w kwocie (+160 000,00 zł) z tytułu środków przeznaczonych 

na pokrycie dotacji celowej dla Rodzinnych Ogródków Działkowych. 

Wydatki budżetu Miasta na 2024 rok nie ulegają zmianie i wynoszą 170 829 367,42 zł. 

Wydatki bieżące nie ulegają zmianie i wynoszą 151 579 367,42 zł. 

Wydatki majątkowe nie ulegają zmianie i wynoszą 19 250 000,00 zł. 

Wydatki budżetu Miasta na 2025 rok nie ulegają zmianie i wynoszą 156 082 838,00 zł. 

Wydatki bieżące nie ulegają zmianie i wynoszą 154 864 900,00 zł. 

Wydatki majątkowe wynoszą 1 217 938,00 zł. 

III. Wynik budżetu ulega zmianie 
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W roku 2023 różnica między dochodami i wydatkami budżetu Miasta stanowi deficyt, który 

ulega zmianie o kwotę (+129 643,20) i po zmianie wynosi 19 800 623,20 zł. Deficyt zostanie 

pokryty przychodami z:  

1) Wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych 

w kwocie 12 900 623,20 zł. 

2) Emisji obligacji komunalnych w kwocie 6 900 000,00 zł. 

W roku 2024 różnica między dochodami i wydatkami budżetu Miasta stanowi deficyt, 

planowany deficyt nie ulega zmianie i wynosi 955 842,44 zł. Planowany deficyt zostanie 

pokryty przychodami pochodzącymi z: 

1) Emisji obligacji komunalnych w kwocie 955 842,44 zł. 

W roku 2025 wynik finansowy wynosi 4 000 000,00 zł. 

IV. Przychody na 2023 rok ulegają zmianie  

Planowane przychody budżetu Miasta Mława ulegają zmianie (+129 643,20 zł) i wynoszą 

23 400 623,20 zł, źródłami przychodów są: 

1) Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych 

w kwocie 16 500 623,20 zł. 

2) Emisji obligacji komunalnych w kwocie 6 900 000,00 zł. 

Planowane w 2024 roku przychody nie ulegają zmianie i wynoszą 4 000 000,00 zł. Źródłem 

planowanych przychodów będą obligacje komunalne. 

Wykup planowanych do wyemitowania obligacji komunalnych przewiduje się: 

- w roku 2029 – w kwocie 2 000 000,00 zł, 

- w roku 2030 – w kwocie 2 000 000,00 zł. 

V. Rozchody na 2023 rok nie ulegają zmianie  

W 2023 roku planuje się rozchody w wysokości 3 600 000,00 zł, dotyczą: 

1) Wykupu obligacji komunalnych (seria A17) wyemitowanych w 2017 roku w kwocie 

3 200 000, 00 zł. 

2) Spłaty pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie w kwocie 400 000,00 zł. 

VI. Wskaźnik spłaty zobowiązań 

Zmiany w załączniku nr 1 nie zaburzyły relacji wynikającej z art 243 ustawy o finansach 

publicznych, we wszystkich latach objętych Wieloletnią Prognozą Finansowa relacja 

wynikająca z ww. przepisu została zachowana. 

Załącznik nr 2 

Dokonano zmian w następujących przedsięwzięciach: 

Poz. 1.3.1.1 „Gospodarka odpadami w mieście Mława” 

Realizacja przedsięwzięcia przewidziana jest na lata 2016 – 2024:  

- łączne nakłady finansowe (-400 000,00 zł) po zmianie wynoszą 68 571 404,00 zł, 

- limit na rok 2023 (-400 000,00 zł) po zmianie wynosi 11 000 000,00 zł, 

- limit na rok 2024 nie ulega zmianie i wynosi 12 4000 000,00 zł, 

- limit zobowiązań (-400 000,00 zł) po zmianie wynosi 23 400 000,00 zł. 

Poz. 1.3.1.3 „Utrzymanie zieleni w mieście Mława"  

Okres realizacji przedsięwzięcia został wydłużony o rok. Realizacja przedsięwzięcia 

przewidziana jest na lata 2020 – 2026. Limit zobowiązań na rok 2026 wynosi 500 000,00 zł. 

Autopoprawka nr 1 do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Mława 

Załącznik nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa 

ROK 2023 

Dochody budżetu Miasta na 2023 rok ulegają zmianie o kwotę (+1 041 055,17 zł) i po zmianie 

wynoszą 191 472 910,63 zł. 
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Dochody bieżące ulegają zwiększeniu o kwotę (+1 041 055,17 zł) i po zmianie wynoszą 

153 273 927,17 zł. 

Dochody majątkowe nie ulegają zmianie i wynoszą 38 198 983,46 zł. 

Wydatki budżetu Miasta na 2023 rok ulegają zmianie o kwotę (+1 231 055,17 zł) i po zmianie 

wynoszą 211 273 533,83 zł. 

Wydatki bieżące ulegają zwiększeniu o kwotę (+1 071 055,17 zł) i po zmianie wynoszą 

152 221 841,55 zł. 

Wydatki majątkowe ulegają zwiększeniu o kwotę (+160 000,00 zł) i po zmianie wynoszą 

59 051 692,28 zł. 

Deficyt budżetu Miasta Mława na 2023 rok ulega zmianie o kwotę (+190 000,00 zł) i wynosi 

19 800 623,20 zł.  

Przychody budżetu Miasta Mława na 2023 rok ulegają zmianie  o kwotę (+190 000,00 zł) 

z tytułu wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach  

publicznych i po zmianie wynoszą 23 400 623,20 zł. 

Rozchody budżetu Miasta Mława na 2023 rok nie ulegają zmianie i wynoszą 3 600 000,00 zł. 

Poinformowała, że w uchwale budżetowej na 2023 rok dokonano następujących zmian. 

DOCHODY (+172 206,68 zł) 

Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej (+160 206,68 zł) 

Rozdział 83295 – Pozostała działalność (+160 206,68 zł) 

Zwiększenie planu dochodów Urzędu Miasta Mława w kwocie (+160 206,68 zł) z tytułu wpływu 

środków z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego przeznaczonych na wypłatę dodatków 

węglowych. 

Dział 855 – Rodzina (+12 000,00 zł) 

Rozdział 85595 – Pozostała działalność (+12 000,00 zł) 

Zwiększenie planu dochodów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie (+12 000,00 zł) 

z tytułu zwrotu nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych przez obywateli Ukrainy i odsetek 

od tych świadczeń. 

WYDATKI (+301 849,88 zł)  

Dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo (+160 000,00 zł) 

Rozdział 01095 – Pozostała działalność (+160 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+160 000,00 zł) z tytułu środków 

przeznaczonych na pokrycie dotacji celowej dla Rodzinnych Ogródków Działkowych. 

Dział 750 – Administracja publiczna (+15 000,00 zł)  

Rozdział 75023  - Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) (+15 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+15 000,00 zł) dotyczące 

realizacji wydatków w formie umów zleceń (dotyczy dostarczania decyzji podatkowych). 

Dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (+56 800,00 zł) 

Rozdział 75495 – Pozostała działalność (+56 800,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+56 800,00 zł)  

z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z pomocą dla obywateli Ukrainy w związku 

z konfliktem zbrojnym na terenie tego kraju. (Zwiększenie wynika z przeniesienia wydatków  

z rozdziału 85231 – zmiana klasyfikacji budżetowej). 

Dział 801 – Oświata i wychowanie (+1 005 000,00 zł) 

Rozdział 80113 – Dowożenie uczniów do szkół (+ 5 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława z przeznaczeniem na dowóz ucznia 

z niepełnosprawnością do szkoły. 

Rozdział 80148 – Stołówki szkolne i przedszkolne (+ 1 000 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków z przeznaczeniem na organizację wyżywienia w szkole  

 i oddziałach przedszkolnych, w następujących jednostkach:  
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− Zespół Placówek Oświatowych Nr 1 w Mławie (+152 000,00 zł), 

− Zespół Placówek Oświatowych Nr 2 w Mławie (+193 000,00 zł), 

− Zespół Placówek Oświatowych Nr 3 w Mławie (+476 245,00 zł), 

− Szkole Podstawowej Nr 2 w Mławie w kwocie (+156 000,00 zł), 

− Szkole Podstawowej Nr 3 w Mławie w kwocie (+15 170,00 zł), 

− Szkole Podstawowej Nr 6 w Mławie w kwocie (+7 585,00 zł), 

Dział 852 – Pomoc społeczna (-47 156,80 zł) 

Rozdział 85203 – Ośrodki wsparcia (+3 643,20 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława z przeznaczeniem na dofinansowanie  

w formie dotacji celowej dla Powiatu Mławskiego na zadania bieżące tj. dowóz uczestników 

– mieszkańców Miasta Mława do Środowiskowego Domu Samopomocy w Mławie. 

 Rozdział 85231 – Pomoc dla cudzoziemców (-101 437,00 zł) 

1. Zmniejszenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-56 800,00 zł)  

 z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z pomocą dla obywateli Ukrainy,  

 w szczególności dotyczące zakwaterowania i wyżywienia. Zmniejszenie wynika  

 z przeniesienia wydatków do rozdziału 75495 – zmiana klasyfikacji budżetowej). 

2. Zmniejszenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie  

w kwocie (- 44 637,00 zł) z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z pomocą dla 

obywateli Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego kraju. Zmniejszenie 

wynika z przeniesienia wydatków pomiędzy rozdziałami  – zmiana klasyfikacji 

budżetowej). 

Rozdział 85295 – Pozostała działalność (+50 637,00 zł) 

1. Zwiększenie planu wydatków Dziennego Domu Senior + w Mławie w kwocie (+6 000,00 zł)  

z przeznaczeniem na zakup 20 opasek dla seniorów (wkład własny w ramach programu 

„Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2023”).  

2. Zwiększenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie 

(+44 637,00 zł) z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z pomocą dla 

obywateli Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego kraju. Zwiększenie 

wynika z przeniesienia wydatków pomiędzy rozdziałami  – zmiana klasyfikacji 

budżetowej). 

Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej (+160 206,68 zł) 

Rozdział 83295 – Pozostała działalność (+160 206,68 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie (+160 206,68 zł) 

z przeznaczeniem na wypłaty dodatków węglowych oraz pokrycie kosztów obsługi zadania. 

Dział 855 – Rodzina (+12 000,00 zł) 

Rozdział 85595 – Pozostała działalność (+12 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+12 000,00 zł) podlegających 

zwrotowi do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego z tytułu zwrotu nienależnie pobranych 

świadczeń rodzinnych przez obywateli Ukrainy i odsetek od tych świadczeń. 

Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (–1 060 000,00 zł) 

Rozdział 90002 – Gospodarka odpadami komunalnymi (-1 150 000,00 zł) 

Zmniejszenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-1 150 000,00 zł)  

z przeznaczeniem na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych (zmniejszenie  

z uwagi na dokonaną aktualizację kosztów umów zawartych na usługi na rok 2023 oraz 

rozliczenia kosztów usług za rok 2022). 

Rozdział 90095 – Pozostała działalność (+90 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława z przeznaczeniem na  

− zakup usług związanych z opracowaniem aktualizacji Strategii Miasta Mława oraz 

opracowaniem planu adaptacji do zmian klimatu w kwocie (+60 000,00 zł), 
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− realizację zadania z zakresu Edukacji ekologicznej pn. „Ekologiczny piknik rodzinny”  

w kwocie (+30 000,00 zł). 

Zmianie uległy dochody i wydatki samorządowych jednostek budżetowych prowadzących 

działalność oświatową.  

W ramach niniejszej uchwały nastąpiła zmiana planu finansowego rachunku dochodów 

w jednostkach oświatowych na rok 2023: 

− zwiększenie po stronie dochodów 2 879 529,00 zł,  z tytułu wpływów  opłat za żywienie, 

najem  i dzierżawę pomieszczeń (stołówki, kuchnie), wpływ z pozostałych odsetek (od 

nieterminowych płatności) 

− zwiększenie po stronie wydatków 2 879 529,00 zł, z przeznaczeniem na zakup usług 

związanych z zapewnieniem wyżywienia w jednostkach oświatowych.  

 

Dochody budżetu Miasta ulegają zmianie i wynoszą 191 472 910,63 zł. 

Wydatki budżetu Miasta ulegają zmianie i wynoszą 211 273 533,83 zł. 

Deficyt budżetu Miasta Mława na 2023 rok ulega zmianie (+129 643,20 zł) i wynosi 

19 800 623,20 zł, zostanie pokryty przychodami z: 

1) Wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych w 

kwocie 12 900 623,20 zł. 

2) Emisji obligacji komunalnych w kwocie 6 900 000,00 zł. 

Przychody budżetu Miasta Mława ulegają zmianie o kwotę (+129 643,20 zł) i wynoszą 

23 400 623,20 zł. 

Źródłem przychodów są: 

1) Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych 

w kwocie 16 500 623,20 zł. 

2) Emisji obligacji komunalnych w kwocie 6 900 000,00 zł. 

Rozchody budżetu w kwocie 3 600 000,00 zł (wykup samorządowych papierów 

wartościowych w kwocie 3 200 000,00 zł oraz spłata pożyczki krajowej w kwocie 400 000,00 zł) 

zostaną pokryte przychodami pochodzącymi z wolnych środków, o których mowa w art. 217 

ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych. 

Autopoprawka nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

DOCHODY (załącznik nr 1) zwiększenie w kwocie (+172 206,68 zł) 

Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej (+160 206,68 zł) 

Rozdział 83295 – Pozostała działalność (+160 206,68 zł) 

Zwiększenie planu dochodów Urzędu Miasta Mława w kwocie (+160 206,68 zł) z tytułu wpływu 

środków z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego przeznaczonych na wypłatę dodatków 

węglowych. 

Dział 855 – Rodzina (+12 000,00 zł) 

Rozdział 85595 – Pozostała działalność (+12 000,00 zł) 

Zwiększenie planu dochodów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie (+12 000,00 zł) 

z tytułu zwrotu nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych przez obywateli Ukrainy i odsetek 

od tych świadczeń. 

WYDATKI (Załącznik nr 2) zwiększenie w kwocie (+362 206,68 zł) 

Dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo (+160 000,00 zł) 

Rozdział 01095 – Pozostała działalność (+160 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+160 000,00 zł) z tytułu środków 

przeznaczonych na pokrycie dotacji celowej dla Rodzinnych Ogródków Działkowych. 

Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej (+160 206,68 zł) 

Rozdział 83295 – Pozostała działalność (+160 206,68 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie (+160 206,68 zł) 

z przeznaczeniem na wypłaty dodatków węglowych oraz pokrycie kosztów obsługi zadania. 
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Dział 855 – Rodzina (+12 000,00 zł) 

Rozdział 85595 – Pozostała działalność (+12 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+12 000,00 zł) podlegających 

zwrotowi do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego z tytułu zwrotu nienależnie pobranych 

świadczeń rodzinnych przez obywateli Ukrainy i odsetek od tych świadczeń. 

Dział 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (+30 000,00 zł) 

Rozdział 90095 – Pozostała działalność (+30 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+30 000,00 zł) z przeznaczeniem 

na realizację zadania z zakresu Edukacji ekologicznej pn. „Ekologiczny piknik rodzinny”. 

Zarządzenie Nr 23/2023 Burmistrza Miasta Mława z dnia 31 stycznia 2023 r.  powoduje zmiany 

w następujących załącznikach: 

−  „Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

wydatki na realizację zadań określonych w Miejskim Programie Profilaktyki I Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2023 rok”. 

Zarządzenie Nr 26/2023 Burmistrza Miasta Mława z dnia 7 lutego 2023 r.  powoduje zmiany 

w następujących załącznikach: 

−  „Dotacje podmiotowe dla podmiotów zaliczanych i niezaliczanych do sektora 

finansów publicznych w 2023 r.”. 

Niniejsza autopoprawka powoduje zmiany w następujących załącznikach: 

−  „Przychody i rozchody budżetu w 2023 r.”, 

−  „Dotacje celowe dla podmiotów zaliczanych i niezaliczanych do sektora finansów 

publicznych w 2023 r.”. 

Planowane na 2023 rok dochody budżetu Miasta Mława ulegają zwiększeniu o kwotę 

(+172 206,68 zł) i wynoszą 191 472 910,63 zł. 

Planowane na 2023 rok wydatki budżetu Miasta Mława ulegają zwiększeniu o kwotę 

(+362 206,68 zł) i wynoszą 211 273 533,83 zł. 

Deficyt budżetu Miasta Mława na 2023 rok ulega zmianie (+190 000,00 zł) i wynosi 

19 800 623,20 zł, zostanie pokryty przychodami z: 

1) Wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych w 

kwocie 12 900 623,20 zł. 

2) Emisji obligacji komunalnych w kwocie 6 900 000,00 zł. 

Przychody budżetu Miasta Mława na 2023 rok uległy zwiększeniu o kwotę (+190 000,00 zł) 

z tytuły wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach 

publicznych. 

Przychody budżetu Miasta Mława na 2023 rok po zmianie wynoszą 23 400 623,20 zł. 

Rozchody budżetu Miasta Mława na 2023 rok nie uległy zmianie i wynoszą 3 600 000,00 zł. 

 

Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskały pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

Autopoprawkę Nr 1 do projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/603/2023 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława z autopoprawką  

nr 1 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

Autopoprawkę Nr 1 do projektu uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

Podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/604/2023 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok z autopoprawką nr 1 

 

Ad. pkt 10. 

Piotr Tomaszewski Naczelnik Wydziału Inwestycji 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia Aneksu nr 3 do umowy  

Nr 2/MZDW/16 z dnia 5 sierpnia 2016 r. w sprawie współdziałania pomiędzy Województwem 

Mazowieckim a Miastem Mława w ramach zadania pn. „Budowa zachodniej obwodnicy  

Mławy – odcinek między ulicą Gdyńską  a nowoprojektowaną drogą krajową S7”. 

Poinformował, że Miasto Mława zawarło w dniu 29.12.2008 r. z Województwem Mazowieckim 

porozumienie w sprawie wspólnej realizacji zadania pod nazwą „Budowa zachodniej 

obwodnicy Mławy w latach 2008 – 2014”. W dniu 13.10.2016 r. zawarto Aneks Nr 1 do ww. 

porozumienia nadając nowe brzmienie w komparycji na:  

„Porozumienie w sprawie budowy zachodniej obwodnicy Mławy w latach 2008 – 2021 

realizowanej   w  ramach  zadania pn. „Budowa zachodniej obwodnicy  Mławy – odcinek 

między ulicą Gdyńską  a nowoprojektowaną drogą krajową S7”   ujętego  w  Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2016-2039.”. 

W dniu 05.08.2016 r. zawarto umowę Nr 2/MZDW/16 z dnia 05.08.2016 r. w sprawie 

współdziałania pomiędzy Województwem Mazowieckim a Miastem Mława w ramach 

zadania pn. „Budowa zachodniej obwodnicy  Mławy – odcinek między ulicą Gdyńską  

a nowoprojektowaną drogą krajową S7”, w której Miasto Mława zobowiązało się  

do zabezpieczenia w budżecie na 2018 r. i udzielenia pomocy finansowej w kwocie 150 000 

zł. W dniu 29.04.2019 r. zawarto Aneks Nr 1 do ww. umowy, w którym Miasto Mława 

zobowiązało się do zabezpieczenia w budżecie na 2020 r. i udzielenia pomocy finansowej  

w wysokości 150 000 zł. Następnie 30.05.2022 r. zawarto Aneks Nr 2 do ww. umowy,  

z zabezpieczeniem w budżecie na 2022 r. także kwoty w wysokości 150 000 zł. 

Dokumentacja projektowa dla budowy zachodniej obwodnicy Mławy jest 

opracowywana przez biuro projektów Mosty Katowice Sp. z o.o. w ramach umowy  

Nr 263/MZDW/06/2017/I z dn. 02.06.2017 r. ww. umowa przewidywała zakończenie prac 

projektowych oraz płatność za wykonaną dokumentację (m.in. załączniki do wniosku  

o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach oraz uzyskanie decyzji  

o środowiskowych uwarunkowaniach) w roku 2020. Proces projektowania z uwagi  

na uzgodnienia i uwzględnienie zgłaszanych uwag przedłużył się do 2022 r. Mazowiecki 

Zarząd Dróg Wojewódzkich w Warszawie pismem z dn. 28.11.2022 r. poinformował, że 
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Wojewoda Mazowiecki w dniu 10.08.2022 r. wszczął postępowanie w sprawie wydania 

decyzji o zezwoleniu na realizację przedmiotowej inwestycji. Tym samym zwraca się z prośbą 

o zabezpieczenie w budżecie Miasta Mława na rok 2023 środków finansowych w kwocie 

150 000 zł i zawarcie aneksu Nr 3 do umowy Nr 2/MZDW/16 z dn. 05.08.2016 r. 

Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława 

Powiedziała, że warto tutaj powiedzieć na co dotacja, która będziemy przekazywali 

zostanie przeznaczona. Dodała, że część już jest zapłacona. 

Piotr Tomaszewski Naczelnik Wydziału Inwestycji 

Powiedział, że musimy dokonać analizy prawnej jak to technicznie rozwiązać. Ta 

dotacja powinna być przekazana na cel i rozliczona w chwili przekazania. Teraz 

proponujemy taką formę aneksu. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

W prezencji przedstawionej przez pana Dąbrowskiego z MZDW, napisano że zostało to 

rozliczone. My w tamtym roku pytaliśmy o możliwość przedłużenia tego porozumienie. Już 5 

rok jesteśmy w gotowości. Dziś na spotkaniu Pan Marszałek nie był w stanie powiedzieć 

konkretnie kiedy to będzie. Dodał, że być może konieczna będzie zmiana treści 

porozumienia. Podkreślił, że już 5 rok rezerwujemy środki na ten cel. 

 Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława 

Poinformowała, że jest to dotacja celowa. Nasza gotowość w budżecie to jedno.  

Co roku w pytamy MZDW czy przekazywać środki. Otrzymujemy informację, że nie chcą tych 

środków finansowych teraz, tylko proszą o zaplanowanie kwoty na późniejszy okres. Zawsze 

czekamy na gotowość MZDW, aby te środki spożytkować. Dotychczas tej gotowości nie było.  

Dodała, że robimy wszystko, abyśmy byli gotowi na każdym etapie roku i w budżecie 

wyjściowym rezerwujemy te środki.  

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji 

ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/605/2023 

w sprawie zawarcia Aneksu nr 3 do umowy Nr 2/MZDW/16 z dnia 5 sierpnia 2016 r. w sprawie 

współdziałania pomiędzy Województwem Mazowieckim a Miastem Mława w ramach 

zadania pn. „Budowa zachodniej obwodnicy  Mławy – odcinek między ulicą Gdyńską  

a nowoprojektowaną drogą krajową S7” 

Ad. pkt 11. 

Magdalena Staszewska Naczelnik Wydziału Oświaty i polityki społecznej 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Mławskiemu. Poinformowała, że podstawą prawną podjęcia uchwały jest art. 10 

ust.2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz. 40 z późn.zm. 
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) stanowiący, że gminy, związki międzygminne oraz stowarzyszenia jednostek samorządu 

terytorialnego mogą sobie wzajemnie bądź innym jednostkom samorządu terytorialnego 

udzielać pomocy, w tym pomocy finansowej. Zgodnie  z art. 216 ust. 2 pkt 5, art. 220 ust. 1 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r., poz. 1634,  

z późn.zm.) wydatki budżetu jednostki samorządu terytorialnego są przeznaczone  

na realizację zadań określonych w odrębnych przepisach, a w szczególności na pomoc 

rzeczową lub finansową dla innych jednostek samorządu terytorialnego, określoną odrębną 

uchwałą przez organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. Pomoc finansowa 

udzielana z budżetu jednostki samorządu terytorialnego innym jednostkom z budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego może być udzielona innym jednostkom samorządu 

terytorialnego pomoc finansowa w formie dotacji celowej lub pomoc rzeczowa. Pomoc 

finansowa udzielona Powiatowi Mławskiemu przez Miasto Mława dotyczy dofinansowania 

kosztów dowozu w roku 2023, dla 10 uczestników zajęć prowadzonych przez Środowiskowy 

Dom Samopomocy  w Mławie, będących mieszkańcami Miasta Mława, celem zapewnienia 

pomocy osobom z niepełnosprawnościami, potrzebującym specjalistycznego wsparcia 

oferowanego przez Jednostkę. W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uważa się 

za zasadne. W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji 

ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/606/2031 

w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mławskiemu 

Ad. pkt 12. 

Magdalena Staszewska Naczelnik Wydziału Oświaty i polityki społecznej 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia stawki  

za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącą podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. Poinformowała, że obowiązek podjęcia 

uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do 

ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, 

wynika z art. 39a ust. 2 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe który stanowi, że 

„stawkę za 1 km przebiegu pojazdu określa rada gminy, w drodze uchwały, przy czym stawka 

ta nie może być niższa niż określona w przepisach wydanych na podstawie art. 34a ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (Dz. U. z 2022 r. poz. 180 i 209)”. Na 

mocy podjętej uchwały w dniu 29 listopada 2022 r.  została określona stawka za 1 km 

przebiegu pojazdu będąca podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców: 

1) dla samochodu osobowego o pojemności silnikowej silnika do 900 cm3  –  0,5214 zł; 

2) dla samochodu osobowego o pojemności silnikowej silnika powyżej 900 cm3  –  0,8358 

zł.  

Obecnie obowiązujące przepisy prawa lokalnego należy znowelizować w związku z wejściem 

w życie Rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 22 grudnia 2022 r. (Dz. U. z 2023 r. poz. 5) 
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zmieniającym rozporządzenie w sprawie warunków ustalenia oraz sposobu dokonywania 

zwrotu kosztów używania do celów służbowych samochodów osobowych, motocykli  

i motorowerów niebędących własnością pracodawcy. W wyniku nowelizacji przepisów 

została zmieniona stawka za 1km przebiegu pojazdu, które nie mogą być wyższe niż: 

1) dla samochodu osobowego o pojemności silnikowej silnika do 900 cm3 wynosi  0,89 zł; 

2) dla samochodu osobowego o pojemności silnikowej silnika powyżej 900 cm3 wynosi  

1,15 zł. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uważa się za zasadne. W imieniu Pana 

Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji 

ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 17 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/607/2023 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącą 

podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz 

rodziców 

 

Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę 

Obrady zostały wznowione o godz. 15:20. 

 

Ad. pkt 13. 

Magdalena Staszewska Naczelnik Wydziału Oświaty i polityki społecznej 

Przedstawiła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez Miasto Mława za rok 2022. 

Sprawozdanie omawiane było na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji 

ds. Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Ad. pkt 14. 

Anna Boćkowska Kierownik działów MOPS 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania zasiłku celowego w formie świadczenia pieniężnego  

na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Poinformowała, że prawo do świadczeń pieniężnych  

z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód osoby samotnie 

gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kwot kryteriów 

dochodowych, o których mowa w art. 8 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej (Dz. U. z 2021 r. poz. 2268 z późn. zm.). Od dnia 1 stycznia 2022 r. kryterium 
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dochodowe dla osoby samotnie gospodarującej wynosi 776,00 zł, zaś kryterium dochodowe 

na osobę w rodzinie wynosi 600,00 zł zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia  

14 lipca 2021 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń 

pieniężnych z pomocy społecznej (Dz. U. z 2021 r. poz. 1296).  

Wieloletni rządowy program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  

(M. P. z 2018 r. poz. 1007 z późn. zm.) przyjęty uchwałą Nr 140 Rady Ministrów z dnia 15 

października 2018 r. i zmieniony Uchwałą Nr 264  Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2022 r. 

przewiduje udzielanie pomocy w formie świadczenia pieniężnego (zasiłku celowego)  

na zakup posiłku lub żywności osobom i rodzinom spełniającym kryteria dochodowe  

do wysokości 200 % kryteriów, o których mowa w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy o pomocy 

społecznej.  

Zasiłek celowy zgodnie art. 39 ust. 1 i 2 ustawy o pomocy społecznej, może być 

przyznany w celu zaspokojenia niezbędnej potrzeby bytowej, w szczególności na pokrycie 

części lub całości kosztów zakupu żywności. 

Zgodnie z art. 8 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej rada gminy w drodze uchwały 

może podwyższyć ww. kwoty kryteriów dochodowych uprawniające do przyznania pomocy 

w formie świadczenia pieniężnego  (zasiłku celowego) na zakup posiłku lub żywności dla 

osób i rodzin znajdującym się w sytuacjach wymienionych w art. 7 ustawy, w szczególności 

osobom starszym, chorym i niepełnosprawnym . 

Podwyższenie do 200 % kwot kryteriów dochodowych uprawniających do przyznania 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności umożliwi objęcie pomocą większej 

liczby mieszkańców miasta Mława w ramach programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019 – 2023 i wpłynie na poprawę sytuacji życiowej osób i rodzin. Wobec powyższego 

podjęcie stosownej uchwały jest uzasadnione. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji ds. 

Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/608/2023 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania zasiłku 

celowego w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

 

Ad. pkt 15. 

Anna Boćkowska Kierownik działów MOPS 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków  

za świadczenia z pomocy społecznej  w formie posiłku, albo świadczenia rzeczowego  

w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Prawo do świadczeń z pomocy 

społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub 

dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryteriów dochodowych, o których mowa w art. 

8 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2021 r. poz. 2268 z późn. 

zm.). Od dnia 1 stycznia 2022 r. kryterium dochodowe dla osoby samotnie gospodarującej 
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wynosi 776,00 zł, zaś kryterium dochodowe na osobę w rodzinie wynosi 600,00 zł zgodnie  

z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 14 lipca 2021 r. w sprawie zweryfikowanych 

kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej (Dz. U. z 2021 

r. poz. 1296). Ustanowiony rządowy program wprowadzony uchwałą Nr 140 Rady Ministrów  

z dnia 15 października 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 (M. P. z 2018 r. poz. 1007)  zmieniony uchwałą 

Nr 264 Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2022 r. (M. P. z 2022 r. poz. 1287)  przewiduje 

udzielanie wsparcia poprzez zapewnienie posiłku dzieciom do czasu podjęcia nauki w szkole 

podstawowej, uczniom do czasu ukończenia szkoły ponadpodstawowej lub 

ponadgimnazjalnej oraz objęcie pomocą osób i rodzin znajdujących się w sytuacjach 

wymienionych w art. 7 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, w szczególności 

osobom starszym, chorym i niepełnosprawnym spełniającym kryterium dochodowe do  200 % 

kryterium, o którym mowa w art. 8 ust. 1 ww. ustawy. Zgodnie z art. 96 ust. 4 rada gminy 

określa zasady zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, będących w zakresie 

zadań własnych. Dożywianie dzieci i zapewnienie posiłku osobom potrzebującym jest 

zadaniem własnym gminy o charakterze obowiązkowym. Warunkiem otrzymania przez gminę 

dotacji z programu na dofinansowanie pomocy w formie posiłku, albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób przekraczających kryterium 

dochodowe, o którym mowa w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej do 200 % kryterium 

dochodowego, jest przyjęcie przez gminę stosownej uchwały na podstawie art. 96 ust.  

4 ustawy o pomocy społecznej podwyższającej kwotę kryterium dochodowego do 200 %,  

do wysokości której nie żąda się zwrotu wydatków za udzielony posiłek albo świadczenie 

rzeczowe w postaci produktów żywnościowych. Wobec powyższego podjęcie stosownej 

uchwały jest uzasadnione. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji 

ds. Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Radna Wioletta Błaszkiewicz  

Odniosła się wydarzeń na stołówkach w szkołach podstawowych, że posiłek za jeden 

dzień wynosił 20 zł. Teraz zostało to zmniejszone o połowę. Czy te koszty, które ponosili rodzice 

przez tyle lat zostaną zwrócone? 

Anna Boćkowska Kierownik działów MOPS 

Powiedziała, że ta sprawa nie dotyczy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Powiedziała, że świadczenia są przyznawane na podstawie umów z ajentami i są wydawane 

decyzje administracyjne. Rodzice nie ponoszą żadnych kosztów. 80 % pokrywane jest  

z budżetu państwa, a 20 % ze środków własnych.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/609/2023 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej  w formie 

posiłku, albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 
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Ad. pkt 16. 

Anna Boćkowska Kierownik działów MOPS 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów” dla Miasta Mława na rok 2023. 

Przyjęty przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej Program „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2023 w miesiącu grudniu 2022 r. ma na celu zapewnienie bezpiecznego 

funkcjonowania seniorów w ich miejscu zamieszkania wynikający z rozeznanych potrzeb na 

terenie Miasta Mława. Warunkiem realizacji wsparcia na rzecz seniorów jest przyjęcie przez 

gminę uchwałą programu osłonowego, o którym mowa w ustawie o pomocy społecznej,  

a który takie rozwiązania na terenie Miasta Mława będzie przewidywał. Program „Korpus 

Wsparcia Seniorów” jest odpowiedzią na wyzwania jakie stawiają przed Miastem Mława 

zachodzące procesy demograficzne oraz jest elementem lokalnej polityki społecznej  

w zakresie wsparcia, szczególnie seniorów w wieku 65 lat i więcej, które mają problemy  

z samodzielnym funkcjonowaniem ze względu na wiek oraz stan zdrowia, prowadzący 

samodzielne gospodarstwa domowe lub mieszkający z osobami bliskimi, które nie są w stanie 

zapewnić wystarczającego wsparcia. Program „Korpus Wsparcia Seniorów” jest programem 

osłonowym w rozumieniu art.17 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 12 marca  2004 r. o pomocy 

społecznej (Dz. U. z 2021 r. poz. 2268 z późn. zm.) dotyczącym podejmowania innych zadań  

z zakresu pomocy społecznej wynikających z rozeznanych nowych potrzeb gminy. Do zadań 

tych należy wsparcie społeczne i wsparcie w czynnościach życia codziennego seniorów  

w wieku 65 lat i więcej. 

Zapewnienie usług wsparcia w czynnościach dnia codziennego jest najlepszą formą pomocy 

umożliwiającą funkcjonowanie osób starszych w ich miejscu zamieszkania. 

Realizacja programu obejmuje swoim zakresem dwa moduły:  

Moduł I ma na celu  zapewnienie wsparcia seniorom  wieku 65 lat i więcej w czynnościach 

życia codziennego zgodnie z rozeznanymi potrzebami na terenie Miasta Mława. 

 Moduł II ma na celu poprawę bezpieczeństwa oraz możliwości samodzielnego 

funkcjonowania w miejscu zamieszkania osób starszych poprzez dostęp do tzw. „opieki na 

odległość”.  

Rozwiązania te pozwolą osobom starszym czuć się bezpieczniej oraz być bardziej 

samodzielnymi, a w razie potrzeby szybko powiadomić bliską osobę czy też służby ratunkowe 

o kryzysowej sytuacji, w jakiej się znaleźli.   

Dzięki realizacji programu świadczone seniorom wsparcie oraz działania podejmowane przez 

Miasto Mława będą przebiegały sprawniej, a seniorzy uzyskają pomoc m.in. w czynnościach 

dnia codziennego.   

Działania będą finansowane z dotacji celowej budżetu państwa na postawie art. 115 ust. 1 

ustawy o pomocy społecznej (Dz. U. z 2021 r. poz. 2268 z późn. zm.) W związku z powyższym 

podjęcie niniejszej uchwały jest  uzasadnione. 

 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji  

ds. Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 19 głosów, jednogłośnie) 

podjęła 
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UCHWAŁĘ Nr XLVII/610/2023 

w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” dla Miasta Mława 

na rok 2023 

 

Ad. pkt 17. 

Elżbieta Zembrzuska Główny Specjalista ds. gospodarki odpadami 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

i transportu nieczystości ciekłych oraz odbierania odpadów komunalnych. Poinformowała,  

że zgodnie z art. 6 ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach (Dz. U. z 2022 r. poz. 2519 z późn. zm.) rada gminy określa, w drodze 

uchwały: 

- górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani 

do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych; 

- górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków  i transportu nieczystości ciekłych.  

 Aktualnie na obszarze Miasta Mława obowiązuje Uchwała Nr XIX/283/2020 Rady 

Miasta Mława z dnia 18 sierpnia 2020 r. w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbierania odpadów komunalnych 

(Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego z 2020 r., poz. 8946), zmieniona Uchwałą Nr XLV/578/2022 Rady 

Miasta Mława z dnia 29 listopada 2022 r. (Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego z 2022 r.,  

poz. 13229). 

W związku ze zmianami ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach wprowadzonymi ustawą z dnia 7 lipca 2022 r. o zmianie ustawy – 

Prawo wodne oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2022 r., poz. 1549) polegającymi  

na zmianie definicji „nieczystości ciekłych” (poprzez „rozciągnięcie” jej zasięgu/zakresu  

na ścieki gromadzone przejściowo w osadnikach w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków) oraz na zmianie postanowień ustawy odnoszących się do nieczystości ciekłych 

istnieje konieczność dostosowania niniejszej uchwały. Dyspozycja dostosowania uchwały 

wynika z postanowień art. 12 ustawy z dnia 7 lipca 2022 r. o zmianie ustawy – Prawo wodne 

oraz niektórych innych ustaw.  

Projekt uchwały zawiera dostosowane w tym zakresie zapisy, w tym postanowienie 

dotyczące górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

opróżniania osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. Proponuje się, 

aby górne stawki opłat określone uchwałą pozostały bez zmiany, na dotychczas 

obowiązujących poziomach.  

Postanowienia uchwały określające górne stawki opłat wywierać będą skutki w sferze 

stosunków cywilnoprawnych. Właściciele nieruchomości ponoszący opłaty za opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transport nieczystości ciekłych oraz właściciele nieruchomości, którzy  

nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

na rzecz gminy, zawierają umowy z konkretnym przedsiębiorcą świadczącym takie usługi. 

Górne stawki opłat nie stanowią ceny za wykonane usługi, a są tylko wartością maksymalną 

https://sip.legalis.pl/document-view.seam?documentId=mfrxilrtguydsobzhazta
https://sip.legalis.pl/document-view.seam?documentId=mfrxilrtguydsobzhazta
https://sip.legalis.pl/document-view.seam?documentId=mfrxilrtguydsobzhazta
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opłat, które mogą ponosić właściciele nieruchomości i których nie powinni przekraczać 

przedsiębiorcy wykonujący przedmiotowe usługi. Proponowane górne stawki opłat  

za  usuwanie nieczystości płynnych i ich transport oraz za wywóz odpadów komunalnych 

uwzględniają zarówno uzasadnione interesy przedsiębiorców wykonujących usługi, o których 

mowa w art. 6 ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, jak i interesy 

właścicieli nieruchomości, którzy zawierają umowy o wykonanie tych usług z uprawnionymi 

przedsiębiorcami. W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji 

ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/611/2023 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz odbierania 

odpadów komunalnych 

 

Ad. pkt 18. 

Magdalena Cecelska Sekretarz Miasta Mława 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2023-2028. Poinformowała, że 

tworzenie warunków do zaspokajania potrzeb mieszkaniowych wspólnoty mieszkaniowej 

wspólnoty samorządowej należy do zadań własnych gminy. Art. 21 ust. 2 ustawy z dnia 21 

czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy oraz zmianie 

Kodeksu cywilnego (Dz. U. z 2022 poz. 172) nakłada na gminę obowiązek uchwalenia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na co najmniej 

pięć lat. Stanowi on formalną podstawę realizacji zadania własnego gminy w zakresie 

tworzenia warunków zaspokajania potrzeb mieszkaniowych wspólnoty samorządowej. 

Zgodnie z art. 21 ust. 2 ww. ustawy program winien obejmować w szczególności: 

1) prognozę dotyczącą wielkości oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego gminy  

w poszczególnych latach; 

2) analizę potrzeb oraz plan remontów i modernizacji wynikający ze stanu technicznego 

budynków i lokali, z podziałem na kolejne lata; 

3) planowaną sprzedaż lokali w kolejnych latach; 

4) zasady polityki czynszowej oraz warunki obniżania czynszu; 

5) sposób i zasady zarządzania lokalami i budynkami wchodzącymi w skład mieszkaniowego 

zasobu gminy oraz przewidywane zmiany w zakresie zarządzania mieszkaniowym zasobem 

gminy w kolejnych latach; 

6) źródła finansowania gospodarki mieszkaniowej w kolejnych latach; 

7) wysokość kosztów w kolejnych latach, z podziałem na koszty bieżącej eksploatacji, koszty 

remontów oraz koszty modernizacji lokali i budynków wchodzących w skład mieszkaniowego 
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zasobu gminy, koszty zarządu nieruchomościami wspólnymi, których gmina jest jednym ze 

współwłaścicieli, a także koszty inwestycyjne; 

8) opis innych działań mających na celu poprawę wykorzystania i racjonalizację 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, a w szczególności: 

a) niezbędny zakres zamian lokali związanych z remontami budynków i lokali, 

b) planowaną sprzedaż lokali. 

 Celem niniejszego programu jest określenie głównych założeń i zasad 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Mława w latach 2023-2028, dla 

zapewnienia efektywnej i racjonalnej realizacji zadań gminy w zakresie: wielkości 

mieszkaniowego zasobu miasta, remontów i modernizacji budynków mieszkalnych, sprzedaży 

lokali, nowych inwestycji, polityki czynszowej, finansowania działalności operacyjnej i rozwoju 

zasobu. Ustalenia zawarte w wieloletnim programie stanowić mają podstawę do działania 

dla władz miasta w zakresie utrzymania i dalszego rozwoju zasobu mieszkaniowego. Mając 

na uwadze zapisy ustawy zasadne jest podjęcie uchwały określającej wieloletni program 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Mława.  

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji ds. 

Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/612/2023 

w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Gminy na lata 2023-2028 

Ad. pkt 19. 

Magdalena Cecelska Sekretarz Miasta Mława 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia 

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla obszaru Miasta Mława”. Poinformowała, 

że Miasto Mława posiada „Założenia do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną 

i paliwa gazowe przyjęte Uchwałą Nr XXXVI/436/2017 Rady Miejskiej w Mławie z dnia 28 

listopada 2017 r”. Opracowanie „Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla obszaru Miasta Mława” podyktowane było koniecznością 

aktualizacji Założeń dokumentu. Podstawę prawną opracowania projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe stanowi art. 19 ust. 1 ustawy 

z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetyczne, zgodnie z którym wójt (burmistrz, prezydent 

miasta) opracowuje projekt założeń. Sporządza się go dla obszaru gminy, co najmniej na 

okres 15 lat i aktualizuje co najmniej raz na 3 lata. Należy wskazać, że zgodnie z art. 18 ust 

1 ww. ustawy do zadań własnych gminy w zakresie zaopatrzenia w energię elektryczną, 

ciepło i paliwa gazowe należy: planowanie i organizacja zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe na obszarze gminy; planowanie oświetlenia miejsc publicznych 

i dróg znajdujących się na terenie gminy; finansowanie oświetlenia ulic, placów i dróg 

publicznych znajdujących się na terenie gminy, planowanie i organizacja działań mających 

na celu racjonalizację zużycia energii i promocję rozwiązań zmniejszających zużycie energii 

na obszarze gminy. Ponadto zgodnie z zapisami art. 7 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym do zadań własnych gminy należy zaopatrzenie w energię 



36 

elektryczną i cieplną oraz gaz. Zatem podstawę prawną opracowania niniejszego 

dokumentu stanowią wskazane przepisy ustawy Prawo energetyczne oraz ustawy 

o samorządzie gminnym. Zgodnie z zapisem w art. 48 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 

2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 

w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz.U. 2022 poz. 1029 ze 

zm.), organ administracji opracowujący projekt dokumentu może po uzgodnieniu 

z właściwymi organami, o których mowa w art. 57 i 58 ww. ustawy, odstąpić od 

przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, jeżeli uzna, że realizacja 

postanowień danego dokumentu nie spowoduje znaczącego oddziaływania na środowisko. 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Warszawie wskazał, iż można odstąpić  

od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla projektu 

aktualizacji dokumentu. Mazowiecki Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny uzgodnił 

zamiar odstąpienia od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisku 

dla dokumentu. Mając powyższe na uwadze stwierdzono odstąpienie od przeprowadzenia 

strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla Projektu Założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla obszaru Miasta Mława. 

Zarząd Województwa Mazowieckiego pozytywnie zaopiniował przedmiotowy Projekt 

dokumentu. Ponadto zgodnie z art. 19 ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo 

energetyczne oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 

informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz 

o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz.U. 2022 poz. 1029 ze zm.) Burmistrz Miasta 

Mława zawiadomił o wyłożeniu do publicznego wglądu Projekt założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla obszaru Miasta Mława. 

Dokument był wyłożony do publicznego wglądu w Wydziale Gospodarki Komunalnej Urzędu 

Miasta Mława w godzinach pracy urzędu oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

w dniach od 21.11.2022r. do 12.12.2022r. W wyznaczonym terminie, do wyłożonego do 

wglądu publicznego dokumentu, nie wpłynęły żadne uwagi ani wnioski. Założenia do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla obszaru Miasta Mława 

uwzględniają przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie ciepła, energii elektrycznej i paliw 

gazowych, których planowanym efektem jest m.in. zwiększenie efektywności energetycznej, 

w celu zmniejszenia zużycia energii pierwotnej, redukcja emisji CO2, poprzez likwidację źródeł 

niskiej emisji, zwiększenie udziału odnawialnych źródeł energii w produkcji energii elektrycznej. 

Przyjęcie uchwały nie powoduje skutków finansowych. 

Dominika Ziaja Właściciel firmy ENVITERM S.C 

Poinformowała, że jest współautorem tego dokumentu. Dokument uzyskał wszystkie 

uzgodnienia i potrzebne opinie. Każda jednostka powinna posiadać taki dokument i wynika 

to z przepisów prawa. Poinformowała co taki dokument powinien zawierać.  Poinformowała, 

że zapotrzebowanie na energię cieplną wynosi 1 085 730 GJ. Bilans ten jest bardzo zbliżony 

do innych, podobnych gmin. Jeśli chodzi o energię elektryczną to jej zużycie wynosi 

142 750,15 MWh. Powiedziała, że w porównaniu gminami sąsiednimi to nie jest zbyt dużo. Jeśli 

chodzi o zapotrzebowanie na gaz ziemny to wynosi ono 541 185 GJ. Poinformowała,  

że dokument wprowadza działania inwestycyjne na przyszłe lata. Dokument ten powinien 

być aktualizowany raz na 3 lata. Najważniejsze działania jakie zostały tutaj umieszczone to 

jest to co jest w prognozach finansowych, czyli utrzymanie czujników powietrza, wymiana 

źródeł ciepła, bieżąca modernizacja sieci ciepłowniczej, budowa i przebudowa sieci 

elektroenergetycznej oraz podłączanie nowych odbiorców. Dodała, że za 2 – 3 lata 

dokument ten powinien być zaktualizowany. Na koniec powiedziała, że dokument pomoże 

w pozyskiwaniu środków finansowych w nowej perspektywie.   
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Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji  

ds. Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/613/2023 

w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną 

i paliwa gazowe dla obszaru Miasta Mława” 

 

Ad. pkt 20. 

Magdalena Cecelska Sekretarz Miasta Mława 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienie do opracowania Miejskiego 

Planu Adaptacji do zmian klimatu. Poinformowała, że miejski plan adaptacji do zmian klimatu 

jest dokumentem strategicznym. Jego głównym celem jest zdiagnozowanie zagrożeń 

klimatycznych, podatności miasta na poszczególne czynniki środowiskowe oraz zwiększenie 

zdolności adaptacyjnych miasta do negatywnych skutków zachodzących  zjawisk 

atmosferycznych. Dynamicznie zmieniający się klimat, a w szczególności wzrost temperatur 

oraz częstotliwości i nasilenia ekstremalnych zjawisk pogodowych (fale upałów, susze, ulewne 

deszcze, podtopienia, gwałtowne burze, huraganowe wiatry) stanowi zagrożenie dla 

społecznego i gospodarczego rozwoju.  Mając powyższe na względzie konieczne jest 

podjęcie działań na rzecz dostosowania się do prognozowanych skutków zmian klimatu. 

Celem opracowania Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Mława jest 

przygotowanie miasta na zmieniające się zjawiska klimatyczne, przy uwzględnieniu lokalnych 

warunków poprzez określenie m.in.: 

- głównych zagrożeń wynikających ze zmian klimatu ( diagnoza problemu) 

- określenie wizji, misji i celów przeciwdziałania temu problemowi, 

- określenie listy podejmowanych działań adaptacyjnych, budżetu, harmonogramu i sposobu   

wdrażania wraz z systemem monitoringu wyników. 

Tworzony na poziomie lokalnym MPA powinien być dokumentem komplementarnym  

z obowiązującymi już strategicznymi, planistycznymi oraz operacyjnymi dokumentami gminy, 

służącymi kształtowaniu i realizacji szeroko rozumianej polityki miejskiej. 

Posiadanie Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu będzie stanowiło podstawę  

do ubiegania się o pozyskanie środków unijnych, które mają pomóc w przystosowaniu się  

do zmieniających się warunków klimatycznych. W związku z powyższym podjęcie uchwały 

należy uznać za celowe i zasadne. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji  

ds. Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/614/2023 

w sprawie przystąpienie do opracowania Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu 
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Ad. pkt 21. 

Marek Polak Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Poinformował,  

że przedmiotem uchwały jest niezabudowana nieruchomość oznaczona w ewidencji 

gruntów m. Mławy jako działka nr 909/2, położona przy ul. Olesin. Położenie działki zostało 

przedstawione na wyrysie z mapy ewidencyjnej, załączonym do uzasadnienia. Nieruchomość 

jest położona na terenie, dla którego nie ma miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. W Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

działka jest położona w części w strefie funkcjonalno-przestrzennej działalności gospodarczej 

z zakresu usług i produkcji U/P, w części w strefie zieleni urządzonej ZU. Nabycie nastąpi 

do zasobu nieruchomości Miasta Mława. W wyniku negocjacji uzgodniono z właścicielem 

warunki nabycia nieruchomości. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji ds. 

Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/615/2023 

w sprawie nabycia nieruchomości 

Ad. pkt 22. 

Marek Polak Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej  

- ul. Łojewskiego. Poinformował, że przedmiotem uchwały jest nieruchomość składająca się  

z działek nr nr 2540/18, 2541/10, 2541/13, 2542/3, położona w Mławie przy ul. dr Michała 

Łojewskiego, stanowiąca własność Miasta Mława. Jej położenie zostało przedstawione na 

wyrysie z mapy ewidencyjnej, załączonym do uzasadnienia. Nieruchomość jest 

niezabudowana. Jest położona na terenie przeznaczonym w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego „Osiedle Młodych” część I na zabudowę usługową. 

Nieruchomość zostanie sprzedana w drodze przetargu. Cenę wywoławczą w pierwszym 

przetargu ustala się w wysokości nie niższej niż wartość nieruchomości, określona przez 

rzeczoznawcę majątkowego. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji  

ds. Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/616/2023 

w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej - ul. Łojewskiego 

 

Marek Polak Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej - ul. 

Grzebskiego. Poinformował, że przedmiotem uchwały jest niezabudowana nieruchomość 
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składająca się z działek nr nr 741/23, 741/25 położona w Mławie przy ul. Grzebskiego  

i ul. Warszawskiej, stanowiąca własność Miasta Mława. Położenie nieruchomości 

przedstawiono na wyrysie z mapy ewidencyjnej, załączonym do uzasadnienia. Wniosek  

o sprzedaż złożył właściciel przyległej nieruchomości składającej się z działek nr nr 741/19, 

741/22, 741/24. Nieruchomość nr nr 741/23, 741/25 nie może być zagospodarowana jako 

odrębna. Zgodnie z art. 37 ust. 2 pkt 6 ustawy o gospodarce nieruchomościami jej sprzedaż 

może nastąpić w drodze bezprzetargowej w celu poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. Cena sprzedaży nieruchomości zostanie 

ustalona w wysokości nie niższej niż jej wartość, określona przez rzeczoznawcę majątkowego. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji  

ds. Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/617/2023 

w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej - ul. Grzebskiego 

 

Ad. pkt 23. 

Marek Polak Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Informacja o wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Poinformował,  

że w okresie od 1 stycznia 2022 r. do 31 grudnia 2022 r. Burmistrz wydał decyzje o opłacie  

z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w związku z uchwaleniem planu miejscowego –  

2 decyzje w związku ze sprzedażą nieruchomości oraz 2 decyzje przed zbyciem 

nieruchomości, w związku ze zgłoszonym żądaniem. Łączna wysokość opłat to 187 887,50 zł. 

Ad. pkt 24. 

Leszek Ośliźlok Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Poinformował, że w związku z przekazaniem przez Przewodniczącego Rady Miasta 

Mława do rozpatrzenia skargi mieszkańca Mławy na działanie pani dyrektor muzeum ziemi 

Zawkrzeńskiej, Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miasta Mława na posiedzeniach  

31 stycznia i 6 lutego 2023 r. dokonała szczegółowej analizy przedmiotowej skargi  

oraz dokumentów dostarczonych komisji przez skarżącego oraz Muzeum Ziemi Zawkrzeńskiej. 

Komisja wysłuchała wyjaśnień i  uzyskała odpowiedzi na zadane pytania od obecnych  

na posiedzeniu pani dyrektor i skarżącego. Komisja zaopiniowała skargę w następujący 

sposób: część skargi oznaczonej przez skarżącego numerem 1 - 5 głosami za, bez głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się uznać jako zasadną. Część skargi oznaczonej przez 

skarżącego numerem 2 - 5 głosami za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się uznać 

jako zasadną. Część skargi oznaczonej przez skarżącego numerem 3 - 5 głosami za, bez 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się uznać jako zasadną. Część skargi oznaczoną przez 

skarżącego numerem 4 - 4 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się uznać jako 

bezzasadną. Część skargi oznaczonej prze skarżącego numerem 5 - 5 głosami za, bez głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się uznać jako zasadną. Część skargi nie oznaczoną przez 

skarżącego numerem, a dotyczącą nieprzeprowadzenia zgodnie z obowiązującymi 

przepisami inwentaryzacji - 5 głosami za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się uznać 
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jako zasadną. Część skargi nie oznaczoną przez skarżącego numerem, a dotyczącą umów  

o dzieło z przekazaniem praw autorskich - 4 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się 

uznać jako bezzasadną. Komisja przekazuje propozycję odpowiedzi, która w całości stanowi 

załącznik do uchwały. 

Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta 

Poinformował, że wpłynęło pismo skarżącego o zabranie głosu w tym punkcie. 

Powiedział, że nie widzi powodu, aby udzielać głosu skarżącemu. Pan Przewodniczący 

Komisji przedstawił stanowisko Komisji i za chwilę Rada Miasta będzie głosowała w tej 

sprawie. Radni mogą zabierać głos w tej sprawie. 

Radna Wioletta Błaszkiewicz 

Powiedziała, że to jest niedopuszczalne. Jest to sesja 21 radnych i ona powiedziała, że 

chce usłyszeć co skarżący chce powiedzieć. 

Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta 

Powiedział, że proponuje złożyć wniosek formalny w tej sprawie i Rada podejmie 

decyzję. 

Radna Wioletta Błaszkiewicz 

W związku z tym złożyła wniosek formalny w sprawie udzielenia głosu skarżącemu. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym 

(10 głosów za, 10 głosów przeciw) 

odrzuciła  

wniosek formalny w sprawie udzielenia głosu skarżącemu 

Radny Marek Kiełbiński 

Zapytał czy ostateczne stanowisko komisji było konsultowane z biurem prawnym? Czy 

badano możliwość głosowania rady nad poszczególnymi częściami skargi? Czy musimy 

wszystkie razem przegłosować czy jest możliwość głosowania oddzielnie punktów skargi.  

Leszek Ośliźlok Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Powiedział, że było to konsultowane z biurem prawnym. Jeśli chodzi o sposób 

głosowania to może pan radca prawny wyjaśni jak to wygląda. Praca komisji skończyła się 

na dokonaniu analizy przedstawionej skargi. 

Łukasz Rudowski Radca Prawny 

Wyjaśnił, że celem pracy komisji jest wypracowanie stanowiska i przewodniczący 

komisji przedstawia projekt uchwały. Jest to jedna skarga w danej sprawie i takie 

rozstrzygnięcie, że skarga w części jest zasadna, a w części nie - jest możliwe. Radni natomiast 

głosują nad treścią uchwały. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym  

(15 głosami za, 3 głosami przeciw, 2 Radnych wstrzymało się od głosu) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/618/2023 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Muzeum Ziemi Zawkrzeńskiej 
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Ad. pkt 25. 

Leszek Ośliźlok Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Poinformował, że w związku z przekazaniem przez Przewodniczącego Rady Miasta Mława  

do rozpatrzenia skargi mieszkanki Mławy na działanie Burmistrza Miasta Mława Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miasta Mława na posiedzeniu dnia 6 lutego 2023 roku dokonała 

szczegółowej analizy przedmiotowej skargi, dokumentów związanych ze skargą oraz 

stanowiskiem Burmistrza Sławomira Kowalewskiego, którego reprezentowała Sekretarz Miasta 

Magdalena Cecelska. Skarżąca przed rozpoczęciem prac komisji telefonicznie 

poinformowała, że nie będzie obecna. Wynikiem przeprowadzonych działań jest 

przegłosowane 5 głosami za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się stanowisko 

komisji, aby uznać skargę za bezzasadną. Komisja przekazuje propozycję odpowiedzi, która  

w całości stanowi załącznik do uchwały. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym  

(16 głosami za, 4 Radnych wstrzymało się od głosu) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XLVII/619/2023 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Mława 

Ad. pkt 26. 

Sprawozdanie z prac Komisji Rady Miasta za 2022 r. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Ad. pkt 27. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na Sesji w dniu 20 grudnia 2022  

r. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 28. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Wydział Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

• Decyzje o warunkach zabudowy – wydano 13 decyzji 

• Decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego – 3 decyzje 

• Zaświadczenia o przeznaczeniu nieruchomości w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego – wydano 26 zaświadczeń 

• Sprzedaż nieruchomości - przeprowadzono 2 przetargi, podpisano 2 akty notarialne 

• Sprzedaż lokalu mieszkalnego – podpisano 1 akt notarialny 

• Decyzje o waloryzacji odszkodowania za nieruchomości nabyte na podstawie 

dec. Starosty Mławskiego o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej - wydano 28 

decyzji 

• Dzierżawa nieruchomości - podpisano 23 umowy 

• Przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntu w prawo własności -wydano 1 

zaświadczenia potwierdzające wysokość i okres wnoszenia opłat i wydano 3 

zaświadczenia o wniesieniu opłaty jednorazowej 

• Podziały nieruchomości - wydano - 4 postanowienia i 8 decyzji 
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• Nadanie i zmiana numerów porządkowych budynków i nazw ulic – wydano 7 

zawiadomień 

• Zamówienia publiczne poniżej 130 000,00 zł - przeprowadzono 9 postępowań 

• podpisano 8 umów 

• Projekty uchwał Rady Miasta - przygotowano 5 projektów uchwał 

Wydział Komunikacji Społecznej i Medialnej 

 

Opis czynności 

 

Liczba/termin 

Udzielenie informacji mediom 109 zestawów pytań 

Artykuły opublikowane na stronie miasta: mlawa.pl 69 

Materiały opublikowane na profilu facebookowym 

miasta: Miasto Mława 
129 

W tym filmy: 14 

Relacje na żywo: 9 

Publikacja i tłumaczenie życzeń skierowanych do 

miast partnerskich 
22 grudnia 2022 r. 

Przygotowanie i publikacja życzeń noworocznych 30 grudnia 2022 r. 

Promocja medialna aplikacji „Kiedy śmieci”. Od 2 stycznia 2023 r. - trwa 

Promocja, patronat, relacja – Orszak Trzech Króli Do 8 stycznia 2023 r. 

Realizacja uchwały RMM dot. przygotowania 

pomocy dla Ukrainy – zakup, przygotowanie 

transportu generatorów prądotwórczych i innych 

rzeczy 

Do 13 stycznia 2023 r. 

Promocja i patronat kampanii WOD-KAN „Kranówka 

dobra dla zdrówka” Do 14 stycznia 2023 r. 

Przygotowanie, koordynacja i relacje z obchodów 

rocznicy egzekucji na Kalkówce 
Do 17 stycznia 2023 r. 

Działania na rzecz transparentności działań w 

zakresie dystrybucji pieniędzy z podatków 

podatników. Promocja projektu „Na co idą moje 

pieniądze”. 

Styczeń 2023 r. 

Przygotowanie i koordynacja działań związanych z 

wizyta delegacji Burmistrza Miasta Mława w 

Vierheim 

Do 15 stycznia 2023 r. 

Inauguracja Roku Pamięci o Powstaniu Styczniowym. 

Obchody rocznicy Powstania. 
22 stycznia 2023 r. 

Przygotowanie i promocja oferty na ferie 2023 r. Od 27 stycznia 2023 r. 

Promocja, patronat, relacje z  31. Finału WOŚP Do 5 lutego 2023 r. 

Promocja akcji składania nowych deklaracji oraz 

rozdawania toreb płóciennych dla mieszkańców 

Od 15 stycznia do 

10 lutego 2023 r. 

Promocja „Dnia Mokradeł” – udział i patronat 

wydarzenia prowadzonego przez Nadleśnictwo 

Dwukoły  

2 lutego 2023 r. 

Przygotowanie artykułów, skład  i druk styczniowego 

numeru „Informatora Miejskiego” – numer 01/23 
Do 15 stycznia 2023 r. 



43 

Wydanie dwujęzycznej publikacji „Mława tak 

naprawdę” 
31.12.2022 

Koncert Noworoczny Do 06.02.2023 

Przygotowanie i odbiór pomocy humanitarnej 

przekazanej Mławie przez Miasto Franconville 

(Francja) 

Do 5 lutego 2023 r. 

Promocja rekrutacji do przedszkoli i szkół trwa 

Organizacja Obchodów Narodowego Dnia Pamięci 

Żołnierzy Wyklętych 
trwa 

Przygotowanie artykułów, skład lutowego numeru 

„Informatora Miejskiego” – numer 02/23 
trwa 

Powiedział, że jeśli chodzi o wyjazd do Vierheim to spotkaliśmy się z bardzo ciepłym 

przyjęciem. Nawiązaliśmy kontakty mające na celu wymianę młodzieży miedzy Vierheim  

a Mławą. Młodzież z Mławy w ramach współpracy będzie zaproszona na igrzyska olimpijskie, 

które odbędą się w 2024 roku w Paryżu. 

Podziękował wszystkim ofiarodawcom w na WOŚP. Zastępca Burmistrz Szymon Zejer 

koordynował działania związane z finałem Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 

Podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w to ważne przedsięwzięcie. 

Dzień Mokradeł to współpraca z nadleśniczym Jaromirem Skrzypeckim – Nadleśnictwo 

Dwukoły. Działania mają na celu zainteresowanie mieszkańców zasobami znajdującymi się 

na terenie naszego miasta. Podziękował za współpracę. 

 Podziękował pani Edycie Suszek za organizację Koncertu Noworocznego. Przede 

wszystkim za zaproszenie wyjątkowych artystów, czyli reprezentacyjnego zespołu 

artystycznego wojska polskiego. Osobą, która pomagała nam, aby to zaproszenie było 

pozytywnie rozpatrzone był pan płk Grzegorz Marcińczak Szef Wojskowego Centrum 

Rekrutacji. Podziękował Dyrektorowi I Liceum Ogólnokształcącego panu Markowi 

Kiełbińskiemu za udostępnienie sali gimnastycznej na koncert. Podziękował Magdalenie 

Grzywacz i wszystkim pracownikom wydziału. 

Miasto partnerskie Franconville przekazało pomoc dla Ukrainy. Miasto to nam zaufało,  

że umiemy dobrze dystrybuować potrzebną pomoc. Dodał, że także u nas jest dużo tych 

osób potrzebujących.  

Wydział Gospodarki Komunalnej 

Realizacja zadań w ramach Porozumienia z WFOŚiGW w zakresie technicznego wsparcia 

mieszkańców przy składaniu wniosków do Programu „Czyste Powietrze” 

Ilość obsłużonych wniosków na dotację (poziom podstawowy, podwyższony  

i najwyższy – wnioskowana kwota 70 470,00 zł). 
2 

Ilość obsłużonych wniosków o wypłatę dotacji.  2 

Ilość udzielonych konsultacji w gminnym punkcie programu „Czyste Powietrze”. 20 

Sprawy związane z ochroną powietrza 

Deklaracje przyjęte i wprowadzone do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków 

(dotyczące źródeł ciepła i źródeł spalania paliw).  
42 
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Poziom wypełnienia bazy Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków (dotyczące źródeł 

ciepła i źródeł spalania paliw). 
81% 

Referat ds. Podatków i Opłat 

Wystawił 455 upomnień wzywających do zapłaty zaległości z tytułu podatków i opłat. 

Straż Miejska 

 Lp.  Przeprowadzone działania  Liczba  

1. Zgłoszenia przyjęte od mieszkańców oraz wszczęte czynności 

wyjaśniające w zgłoszonych sprawach  

195  

2. Kontrole nieruchomości, realizowane w zakresie 

przestrzegania przepisów porządkowych  

32  

3. Nadzór nad osobami skierowanymi przez sąd do 

wykonywania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele 

społeczne, polegającej na wykonywaniu prac porządkowych 

na terenach publicznych  

53  

4. Przekazane do Komendy Powiatowej Policji w Mławie zapisy 

obrazu z Monitoringu Miejskiego do spraw prowadzonych 

przez ten organ  

12  

5. Zwierzęta bezpańskie wyłapane i przekazane do przychodni 

zwierząt  

18  

6. Interwencje dotyczące udzielenia pomocy osobom 

bezdomnym przebywającym w miejscach ogólnodostępnych  

3  

7. Pomoc w uruchomieniu pojazdu z powodu wyczerpania 

akumulatora przy niskich temperaturach powietrza  

10  

8. Zabezpieczenie uroczystości i imprez publicznych  3  

9.  Ujawnione wykroczenia oraz zastosowane sankcje, takie jak: 

pouczenia, mandaty karne, wnioski o ukaranie do sądu  

80  

Wydział Inwestycji 

Wydano: 

• 13 decyzji na zajęcie pasa drogowego; 

• 9 decyzji na umieszczenie urządzenia infrastruktury technicznej w pasie drogowym; 

• 13 decyzji na lokalizację urządzenia infrastruktury technicznej w pasie drogowym; 

• 3 decyzje na lokalizację zjazdu. 

Informacja o prowadzonych postępowaniach oraz zadaniach inwestycyjnych: 

• Wykonanie robót budowlanych w celu dostosowania budynku Szkoły Podstawowej  

Nr 4 w Mławie do wymogów przeciwpożarowych - W dniu 26.01.2023 r. wszczęto 

postępowanie o udzielenie zamówienia, z wyznaczonym terminem otwarcia ofert na 

dzień 16.02.2023 r.   

• Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Aglomeracji Mława (wartość) wykonanych 

robót budowlanych to: 12 783 901,67 zł brutto. 

Powiedział, że przy tego typu inwestycjach jest wiele problemów. Są to szczególne 

inwestycje, bo prace trwają w warunkach trudnych, bo czasem na głębokości 4 – 5 m. 

pojawiały się tam wody gruntowe. W związku z tym tu jest taki główny problem  

z dotrzymaniem terminów, które były wcześniej ustalone. Powiedział, że widział w jakich 

warunkach ludzie tam pracują. Dodał, że jest ogromnego uznania dla odwagi i determinacji 

tych osób, aby rozwiązać problem z realizacją tej inwestycji. Poziom wody jest taki, że dana 

osoba stoi do pasa w wodzie i wykonuje prace. Zachęcił do tego, aby korzystać z kolektorów 

sanitarnych i aby podłączać swoje posesje. Wartość wykonanych prac to 12 783 901,67 zł.  

W dniu 3 stycznia 2023 r. dokonano obioru końcowego tego zadania. 
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Wydział Oświaty i polityki społecznej 

Lp. Nazwa zadania Ilość Kwota 

1.  

Rozstrzygnięto dwa otwarte konkursy ofert  

w zakresie wspierania  kultury fizycznej i sprzyjania rozwoju 

sportu na 2023 rok. Dofinansowanie otrzymało 11 klubów 

sportowych na realizację 14 zadań w 2023 roku na 

szkolenie dzieci i młodzieży w piłce nożnej (grupy 

dziecięce, młodzieżowe, seniorskie), lekkoatletyce, 

siatkówce, piłce ręcznej, pływaniu, piłce koszykowej, 

aikido, brazylijskim jiu-jitsu,  na organizację wydarzeń - 

Mławskiej Ligi Pływackiej, Ogólnopolskich Sztafetowych 

Zawodów Pływackich, Joker Mława Cup,  Mistrzostw 

Chorągwi Mazowieckiej w Halowej Piłce Nożnej "Rekiny 

Futbolu, na udział w półfinałach i finałach Mazowieckich 

Igrzysk Młodzieży Szkolnej  

11 klubów 

sportowych na 

realizację 14 

zadań  

Łączna kwota: 

410 000 zł w tym: 

- w zakresie 

wspierania  kultury 

fizycznej –  

rozdysponowana 

kwota  260 000 zł  

- sprzyjanie 

rozwoju sportu –  

rozdysponowana 

kwota 150 000 zł 

2. 

W ramach Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemom Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Mława   

na rok 2023 rozpoczęto realizację jego zadań 

wychodzących naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców 

Miasta, zapewniając bezpłatną pomoc prawną  

i psychologiczną, zajęcia aerobowe i relaksacyjne 

będące formą profilaktyki i alternatywą spędzania 

wolnego czasu.  Szczegółowe informacje  

o realizowanych zadaniach można znaleźć na stronie 

Miasta Mława mlawa.pl  

Pomoc prawna 

2 umowy 

Pomoc 

psychologiczna: 

1 umowa 

Zajęcia 

aerobowe 

1 umowa 

Zajęcia 

relaksacyjne 

1 umowa 

 

Łączna wartość 

79 752 zł 

 

3. 

W ramach Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemom Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Mława   

na rok 2023  realizowane są zajęcia profilaktyczno-

wychowawcze dedykowano dzieciom i młodzieży  

w 4 lokalizacjach miasta, tj. przy Szkole Podstawowej nr 4, 

Szkole Podstawowej nr 6 i Szkole Podstawowej nr 7, wraz  

z dożywaniem dzieci uczestniczących w zajęciach  

w formie kanapek i słodkich bułek. Także we współpracy  

ze Spółdzielnią Mieszkaniowo – Lokatorsko - 

Własnościową „Zawkrze”  zajęcia takie prowadzone  

są terenie miasta w „Świetlicy Promyk” ul. Sienkiewicza. 

Zajęcia 

profilaktyczno-

wychowawcze  

przy szkołach   

5 umów  

Zajęcia 

profilaktyczno-

wychowawcze 

w „Świetlicy 

Promyk” 

1 umowa 

Łączna wartość  

85 580 zł 

4.  

W ramach Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemom Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Mława  na rok 

2023  realizowane są zadania przez Miejski Ośrodek Sportu 

i Rekreacji, tj. bezpłatne  dla mieszkańców Miasta 

alternatywne formy spędzania wolnego czasu w sposób 

aktywny poprzez zajęcia „Biegaj w Mławie” z grupą 

uczestników oraz wykwalifikowanymi trenerami. 

2 umowy 

Łączna 

wartość 

8 200 zł 

5. 

W dniu 10.02.2023 r. kończy się rekrutacja do przedszkoli  

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

na rok szkolny 2023/2024. W dniu 15.02.2023 r. do godz. 

12:00 zostaną podane przez komisje rekrutacyjne do 

publicznej wiadomości listy zakwalifikowanych  

i niezakwalifikowanych kandydatów do przedszkola. Od 

16 do 21 lutego do godz. 15.00 rodzice dzieci 

zakwalifikowanych będą mogli składać elektronicznie lub 

--------------- --------------- 
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w postaci pisemnego oświadczenia potwierdzenia woli 

przyjęcia do przedszkola. Po tym czasie w dniu 22.02.2023 

r. do godz. 12:00 zostaną podane do publicznej 

wiadomości listy kandydatów przyjętych i nieprzyjętych 

do przedszkoli lub oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych na rok szkolny 2023/2024.  

6. 

Na podstawie art. 46 ustawy z dnia 27 października 2017 r 

o finansowaniu zadań oświatowych została 

opublikowana informacja dotycząca:  

- podstawowej kwoty dotacji rocznie  

Przedszkola 9 419,70 zł (jest to koszt roczny utrzymania 

dziecka w przedszkolu publicznym prowadzonym przez 

Miasto Mława na rok 2023) 

Oddziały przedszkolne 9 229,34 zł (jest to koszt roczny 

utrzymania dziecka w oddziale przedszkolnym w szkole 

podstawowej prowadzonej przez Miasto Mława na rok 

2023) 

-  podstawowej kwocie dotacji miesięcznie   

Przedszkola 784,98 zł 

Oddziały przedszkolne 769,11 zł 

- statystycznej liczbie uczniów, według stanu  

na dzień na 30 września 2022 r.   

Przedszkola 950 dzieci w tym 26 dzieci  

z niepełnosprawnością 

Oddziały przedszkolne 252 dzieci w tym 0 26 dzieci  

z niepełnosprawnością 

- statystycznej liczbie dzieci objętych wczesnym 

wspomaganiem rozwoju   

Przedszkola 0 (brak takich dzieci)  

Oddziały przedszkolne0 (brak takich dzieci) 

-  statystycznej liczbie uczestników zajęć rewalidacyjno – 

wychowawczych 

Przedszkola 0 (brak takich dzieci)  

Oddziały przedszkolne 0 (brak takich dzieci) 

--------------- --------------- 

7. 

9 lutego 2023 r. odbyła się V Sesja Młodzieżowej  Rady 

Miasta Mława. Młodzież spotkała się z dyrektorem 

Miejskiego Domu Kultury, podsumowała uczestnictwo w 

finale Wielskiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy, zapoznała 

się z projektem programu opieki na bezdomnymi 

zwierzętami, zaplanowała organizacji pikniku 

europejskiego w 30 rocznicę powstania Unii Europejskiego 

--------------- --------------- 

8. 

Od 06.02.2023 r. podpisano ponownie umowę  

na świadczenie bezpłatnej pomocy psychologicznej dla 

obywateli (dzieci i dorosłych) przybywających z Ukrainy w  

związku   z konfliktem zbrojnym na ternie tego Pastwa w 

ramach Funduszu Pomocy. Pomoc świadczona jest  

w 5 szkołach prowadzonych przez Miasto Mława: Szkoła 

Podstawowa nr 1, nr 2, nr 4, nr 6 i nr 7. Umowę zawarto do 

dn. 17.03.2023., jednocześnie składając zapotrzebowanie 

do Wojewody na kolejne miesiące realizacji zadania  

z możliwością przedłużenia umowy i zwiększeniem zakresu 

godzin pomocy. 

1 umowa  

 

Łączna wartość  

3 700, 00 zł 
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Wydział Organizacyjny 

I. Kancelaria Urzędu Miasta Mława: 

1. W kancelarii przyjęto i zarejestrowano 2813 pism i wniosków 

2. Korespondencja wychodząca z kancelarii Urzędu Miasta Mława: łącznie 3652 : 

- za pośrednictwem poczty wysłano 1246 pism 

- gońcy roznieśli 2406 listów.  

3. Przyjęto 58 wniosków o wydanie Karty Mławiaka, wydano 51 kart. 

4. Przyjęto 25 wniosków i wydano 25 kart seniora. 

 

II. Obsługa przedsiębiorców  

1. Przyjęto i zrealizowano 162 wnioski dot. wpisów w Centralnej Ewidencji i Informacji  

o Działalności Gospodarczej, w tym:  

a) wpis do ewidencji – 19 wniosków (nowe podmioty) 

b) zmiana we wpisie – 70 wniosków  

c) wznowienie działalności – 12 wniosków 

d) zawieszenie działalności – 38 wniosków  

e) wykreślenie działalności – 23 wnioski  

 

2. Zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych:  

a) wydano 15 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych; 

b) wydano 19 decyzji wygaszających zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych.  

 

3. Inne sprawy:  

a) przyjęto 102 oświadczenia o wartości sprzedaży napojów alkoholowych za rok 2022 oraz 

zweryfikowano wynikające z nich należności; 

b) udzielono 4 odpowiedzi na wnioski dotyczące udostępnienia danych z ewidencji 

działalności gospodarczej; 

 

Poinformował, że do Urzędu Marszałkowskiego skierowaliśmy wnioski w ramach 

instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa 

mazowieckiego. Przebudowa ul. Okólnej, 9 lutego br. złożyliśmy wniosek. Wartość nakładów 

to 8 mln zł z czego 4 mln to dofinansowanie. Drugi wniosek to rozbudowa bazy sportowej  

na terenie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Wysłaliśmy wniosek w dniu 6 lutego 2023 

roku. Wartość tej inwestycji została oszacowana na kwotę 6 mln zł, a ubiegamy się  

o wsparcie w wysokości 3,4 mln zł. W dniu 7 lutego br. złożyliśmy wniosek na przebudowę 

pomieszczeń bloku sportowego w Szkole Podstawowej Nr 7 w Mławie. Szacowana wartość 

nakładów to 4 mln zł, a ubiegamy się o 2,4 mln zł dofinansowania. Przypomniał, że w ramach 

tego instrumentu ubiegliśmy się o pomoc na rozbudowę ul. Studzieniec w Mławie. 14 kwietnia 

2021 roku złożyliśmy wniosek, który został rozpatrzony w dniu 12 październik 2021 roku. Umowa 

została podpisana w dniu 1 grudnia 2021 roku. Wartość zadania to 9 684 959,00 zł, a kwota 

dofinansowania to 2 983 177,80 zł. Dodał, że wcześniej złożyliśmy wnioski w ramach tego 

instrumentu, czyli wsparcia ze środków własnych samorządu woj. mazowieckiego  

na rozbudowę ul. 20 Dywizji Piechoty Wojska Polskiego w Mławie. 14 lipca 2022 roku został 

złożony wniosek i do dziś pozostał bez rozpatrzenia. Szacowana wartość to 4 mln, ubiegamy 

się o pomoc 2,4 mln zł. W dniu 14 lipca 2022 r. złożyliśmy wniosek w ramach instrumentu 

wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego  

na ulicę Okólną. Do dziś wniosek pozostał bez rozpatrzenia. Szacowana wartość nakładów  

6 mln, a oczekiwana pomoc to 3,6 mln zł. 
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Ad pkt 29. 

 Do Lech Prejs Przewodniczący Rady Miasta 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Rady Miasta Wpłynęły następujące pisma: 

• Pismo do Starosty Mławskiego do wiadomości Przewodniczącego Rady Miasta  

w sprawie pomnika porucznika Wacława Grabowskiego „Puszczyka” – stowarzyszenie 

Mława Miasto Zabytkowe w sprawie wyrażenie opinii, że dotychczasowe sposoby 

upamiętnienia porucznika Wacława Grabowskiego „Puszczyka” są wystraczające  

i nie jest zasadne budowanie kolejnego pomnika.  

• Pismo mieszkańca miasta Mława w sprawie działki położonej na ul. Batalionów 

Chłopskich. W związku z tym pismem dzisiejsza uchwała w sprawie sprzedaży 

nieruchomości komunalnej położonej na ul. Batalionów Chłopskich została wycofana 

z dzisiejszego porządku obrad Sesji Rady Miasta i zostanie ponownie przeanalizowana. 

• Pismo adresowane do WSA w Warszawie za pośrednictwem Rady Miasta złożone 

przez Spółdzielnię Mieszkaniową Zawkrze. Jest to skarga na kilka uchwał Rady Miasta 

Mława - w sprawie ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami, wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty, utrzymanie porządku i czystości w mieście.  

Radny Marcin Burchacki 

Zapytał o Muzeum Ziemi Zawkrzeńskiej, bo jako Radny zaczął się niepokoić  

na podstawie doniesień medialnych. Dodał, że wpływają skargi na działalności pani Dyrektor 

muzeum. Zaznaczył, że muzeum to jednostka podległa miastu. Czy informacje prasowe,  

że do muzeum weszło Centralne Biuro Antykorupcyjne są prawdziwe? Poprosił o komentarz 

Pana Burmistrza. Odniósł się do doniesień medialnych dotyczących wycieku nagrań. Nie wie 

czy to prawda i poprosi o komentarz i informację czy te sprawy, które są nagłaśniane przez 

media są prawdziwe. Czy na tym etapie Pan Burmistrz czuje się zaniepokojony sytuacją  

w muzeum i czy podjął jakieś działania kontrolne czy wyjaśniające. Dodał, że chciałby 

sprawdzić te informacje. Odniósł się do doniesień medialnych w sprawie nagrań Pana 

Przewodniczącego na skrzynce telefonicznej jednego z mieszkańców miasta Mława. Czy jest 

to prawda i poprosił o komentarz Pana Przewodniczącego w tej sprawie.  

Radny Lech Prejs 

Powiedział, że taka sytuacja miała miejsce. Zakłada, że było to spowodowane przez 

niefortunnie nie wyłączony telefon i nagranie kilkudziesięciu sekund jego wypowiedzi, aby 

skończyć jak najszybciej tą sprawę, bo będzie ona służyła niektórym osobom do dalszej 

kampanii wyborczej.  

Radny Marcin Burchacki 

Zapytał czy padło tam aby sprawę „skończyć” czy „skręcić”? 

Radny Lech Prejs 

Powiedział, że skręcić. Dodał, że nie zajmował się tą sprawą, tylko pan Ośliźlok, 

przewodniczący komisji. Dodał, że była to prywatna rozmowa, różne rzeczy mówi się  

w prywatnych rozmowach i nie są to rzeczy do nagrywania czy do publikacji. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Zaznaczył, że cieszy się, że Pan Radny zadał takie pytanie, jest to bardzo cenne. Jeśli 

chodzi o wejście CBA do Muzeum Ziemi Zakrzeńskiej to jest to nieprawdziwa informacja. W tej 

sprawie wydaliśmy oświadczenie i taka sytuacja nie miała miejsca. Centralne Biuro 

Antykorupcyjne poprosiło w ubiegłym roku o faktury. Pani dyrektor przekazała je do analizy. 
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Powiedział, że dziwi się, że ktoś przekazuje takie sensacje. Jest wdzięczny panu radnemu 

Burchackiemu, że zadał takie pytanie. Dodał, że nie było takich sytuacji jak opisane  

w doniesieniach medialnych na które powołuje się pan Burchacki. Dodał, że pani 

Magdalena Grzywacz napisała prośbę o sprostowanie, jednak nie zostało ono zamieszczone. 

W związku z tym zostanie wszczęte postepowanie. Dodał, że dbamy o dobry wizerunek 

miasta i jest zaskoczony, że pojawiła się informacja, która nie została potwierdzona. 

Powiedział, że w ramach nadzoru poprosił o spotkanie z panią dyrektor muzeum, a wcześniej 

poprosił pracowników o to, aby zbadali jaka jest sytuacja w muzeum. Odbyło się kilka 

spotkań, mamy notatki służbowe z tych spotkań. Jeśli chodzi o nagrania, które się pojawiły, 

nagrane prawdopodobnie przez pracownika, dotarły do jednego z mieszkańców. 

Mieszkaniec przekazał te nagranie około godziny 22 do Sekretarz Miasta Magdaleny 

Cecelskiej oraz do Zastępcy Burmistrza Szymona Zejera. Poinformował, że następnego dnia 

rano Ci państwo przekazali mu te informacje. Powiedział, że po ich odsłuchaniu natychmiast 

podjął decyzję o przekazaniu tych nagrań do prokuratora rejonowego celem wyjaśnienia. 

Osoba, która dostarczyła te nagrania do Pani Sekretarz i Zastępcy Burmistrza nie wiedziała  

o tych działaniach. Zaznaczył, że do dziś nie wiemy jakie działania podjęła prokuratura w tej 

sprawie. Dodał, że wszyscy obecni są zaskoczeni tym, że takie publikacje się zdarzają. Jeszcze 

raz podziękował panu Burchackiemu za poruszenie tych kwestii. 

Więcej w dyskusji nie było. 

Ad pkt 30. 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji 

Przewodniczący Rady Miasta LECH PREJS 

zakończył obrady XLVII sesji o godz. 19:30 słowami: 

„ZAMYKAM OBRADY XLVII SESJI RADY MIASTA” 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

Lech Prejs 

 

Protokolant: 

Klaudia Sieradzka - Malon 

 


